
R E K L A M A

SKŁAD OPAŁU
KOSTKA · ORZECH

MIAŁ · EKOGROSZEK
WYRY (TEREN GIGU) 

UL. PSZCZYŃSKA 48 A
tel. 536 512 512
www.PRESSPOL2.pl

ZAPRASZAMY OD 7.00 DO 17.00 W SOBOTY OD 8.00 DO 13.00
TRANSPORT POW. 1 TONY DO 15 KM. GRATIS

czynne: 11.00-21.00

Mikołów, ul. Towarowa 11
tel. 570 966 666

www.sajgonrestauracja.pl

DOSTAWY 
W GODZ.

11.00-19.00

Zamów 
jedzenie 
do domu 

lub pracy!

NASZA
Mikołów Łaziska Górne Orzesze Ornontowice Wyry
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W jakim stopniu wynik wyborów 
do Europarlamentu odzwierciedla 
polityczne sympatie 
w powiecie mikołowskim? 14-15

78 352 
głosy 

zdobyła Izabela Kloc  
w wyborach do Parlamentu 

Europejskiego.  
To trzeci wynik w całym 
województwie śląskim.

TWÓJ SKŁAD OPAŁU
str. 3

str. 6

R E K L A M A

Od wyborów 
do wyborów
Od wyborów 
do wyborów



Do Górnośląsko- 
Zagłębiow-
skiej Metro-

polii należy obecnie 41 sa-
morządów, w tym Mikołów, 
Łaziska Górne i Wyry. Chęć 
dołączenia zgłosiło 16 kolejnych 
gmin, a wśród nich Orzesze  
i Ornontowice. Niestety, zostały 
one odprawione z kwitkiem.

- Wnioski szesnastu gmin w spra-
wie przystąpienia do Górnośląsko- 
Zagłębiowskiej Metropolii na razie 
nie zostaną pozytywnie zaopinio-
wane - zakomunikował w maju 
przewodniczący zarządu GZM, Ka-
zimierz Karolczak.

Władze Metropolii argumen-
tują odmowę, m.in. brakiem 
wypracowanych standardów, 
szczególnie w zakresie transpor-
tu publicznego. Wskazują też na 
realizowane przez rząd zmiany 
legislacyjne, które prowadzą do 
nowych zasad polityki rozwoju. 
Mówiąc wprost, przewodniczący 
Karolczak nie wie, na czym stoi, 

a tym samym nie chce 
przyjmować nowych 
członków, aby 
nie mnożyć 
problemów, 
przed którymi 
stoi GZM.

Dla nas to 
nie jest dobra 
wiadomość.

Powiat miko-
łowski jako jedyny 
został podzielony 
granicami Metropo-
lii. Na razie nie rodzi 
to większych konsekwencji. 
W przyszłości może jednak 

utrudnić prowadzenie spójnej  
i zrównoważonej polityki lokal-
nego rozwoju. Metropolia jest 
pomyślana trochę na wzór Unii 
Europejskiej. Stworzyła nawet 
mechanizmy finansowe, które 
mniejszym i słabiej rozwiniętym 
członkom mają pomóc w nad-
robieniu cywilizacyjnych zale-
głości. Na przykład w Łaziskach 
Górnych, dzięki funduszowi so-
lidarnościowemu powstało Cen-
trum Frajdy.

Jeżeli Metropolia 
ruszy do przodu 
nie rozszerzając 
granic, przed 
częścią powiatu 
mikołowskiego 
pojawią się nowe 
możliwości,  
a reszta - siłą  
rzeczy - pozostanie 
trochę w tyle. 

Na razie nam to nie grozi, bo 
GZM złapał lekką zadyszkę. Nie 
udało się ruszyć z wieloma am-
bitnymi projektami, bo brakuje 
pieniędzy i politycznego zielo-
nego światła. Metropolia jest 
zbyt dużym przedsięwzięciem, 
by umknęła uwadze władz cen-
tralnych. Kazimierz Karolczak, 
ze swoim lewicowym rodowo-

dem raczej nie jest pieszczo-
chem Prawa i Sprawiedliwości. 
Co ciekawe, lider GZM nie bywa 
też częstym gościem na salonach 
Platformy Obywatelskiej. Metro-
polia ma problem ze znalezie-
niem dobrego miejsca startowe-
go na coraz bardziej polaryzują-
cej się polskiej scenie politycz-
nej. Oczywiście, można brnąć  
w oficjalną choć fałszywą nar-
racje, że jest to przedsięwzięcie 
czysto samorządowe. Wszyscy 
wiemy, że tam gdzie jest władza  
i pieniądze, tam musi być polityka.

Być może Karolczak 
tego nie chce 
powiedzieć wprost, 
ale wszystko na to 
wskazuje, że decyzje 
o kierunkach rozwoju 
GZM zapadną dopiero 
po jesiennych 
wyborach.

Możliwości są dwie. PiS umoc-
ni władzę, albo ją straci na rzecz 
PO i jej przystawek. Jedno i dru-
gie nie jest powodem, aby rezy-
gnować z tak ambitnego projek-
tu, jak budowa aglomeracji, która 
potencjałem przebije Warszawę. 
Wybory są terminem granicz-
nym. Nie można w nieskończo-
ność trzymać w niepewności 16 
gmin aspirujących do Metropolii, 
bo w końcu się obrażą i same zre-
zygnują. (fil)

2 www.naszagazeta.info czerwiec 2019 r.

tel: (32)738-01-01 | kom: 883-05-05-75
www.mikolow.projektzdrowie.info

Centrum 
Dietetyczne

w Mikołowie

Mikołów ul. św Wojciecha 9 
(dawna ulica Kanałowa)

Placówkę prowadzi doświadczona dietetyk mgr Lucyna Kasprowska, 
która od lat dba o prawidłową wagę i stan zdrowia mikołowian i nie tylko.

Wszyscy, którzy nie są zadowoleni ze swojej figury, wyników badań  
i samopoczucia, a także osoby cierpiące na choroby dietozależne, en-
dokrynologiczne i zaburzenia odżywiania znajdą tu fachową pomoc. 
Dietetyk - Lucyna Kasprowska ułoży także plan żywieniowy dla matki 
karmiącej, kobiety w ciąży, osób starszych i dzieci powyżej 5 roku życia. 

W ofercie „Projekt Zdrowie” znajdziecie Państwo diety z wykorzysta-
niem naturalnej suplementacji oraz bez niej. Pani dietetyk, po wnikliwym 
badaniu, wspólnie z pacjentem podejmie decyzję o najlepszej drodze 
do osiągnięcia celu jakim jest utrata wagi czy lepsze samopoczucie. 
„Projekt Zdrowie” zapewnia konkurencyjne ceny, proste, smaczne i nie-
drogie plany żywieniowe i najwyższej jakości ekstrakty z roślin. 

mgr Lucyna Kasprowska, 
Członkini Polskiego 
Stowarzyszenia Dietetyków

Wydawca: F-Press, 43-190 Mikołów, Rynek 18, 
redakcja@naszagazeta.info

tel.: 32 209 18 18, 509 797 881
Redaktor naczelny: Jerzy Filar 
Sport: Tadeusz Piątkowski

Promocja i reklama: 
Sebastian Sroślak 790 887 729, reklama@naszagazeta.info
Mariola Szołtys 606 221 496, reklama1@naszagazeta.info

Druk: Seregni Printing Group Sosnowiec 
Redakcja nie zwraca niezamówionych materiałów. 

Za treść ogłoszeń odpowiada reklamodawca.
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Sztabowcy Prawa i Spra-
wiedliwości ciężko główku-
ją nad tym, jak wygrać je-

sienne wybory. Mam dla nich ra-
dę. Nie róbcie nic. Wyjedźcie z ro-
dzinami na wczasy albo zabierz-
cie się za zaległe domowe remon-
ty. W każdym razie nie zajmuj-
cie się polityką i nie prowadź-
cie kampanii wyborczej, bo sku-
tecznie robi to za was opozycja. 
W porze kolacji, w telewizyjnych 
wiadomościach zobaczyłem re-
lację z warszawskiej parady rów-
ności. Jej medialną twarzą był na 
oko 70-letni facet przebrany za 
kobietę i z makijażem podobnym 
do tego, jaki mojej córce zrobiono  
w przedszkolu, kiedy podczas 
przedstawienia udawała motyla. 
Politycznym patronem tego żało-
snego reality show był Rafał Trza-
skowski, jeden z najważniejszych 
polityków opozycji. Jeżeli Platfor-
ma Obywatelska zorganizuje jesz-
cze kilka takich imprez, poparcie 
PiS podskoczy do 60 proc. Nie 
wiem, na czym to polega, że w PO 
jest bardzo wielu mądrych, sku-
tecznych i odpowiedzialnych lu-
dzi, ale ich suma nie tworzy war-
tości dodanej, lecz staje się kapi-
tałem o ujemnym potencjale. Być 
może jest to wpływ koalicjantów 
z Czarzastym, Cimoszewiczem  
i Millerem na czele. Przebywanie 
w towarzystwie takich ludzi może 
mieć negatywny wpływ na osobo-
wość, ale żeby aż taki?

Jerzy

Ostatni tydzień maja mia-
łam okazję spędzić w do-
syć szpanerskim hotelu  

w Łebie. To efekt umiejętnego szpe-
rania w Internecie i wynajdywa-
nia z dużym wyprzedzeniem zniż-
kowych ofert wypoczynkowych. 
W każdym razie w hotelu razem 
z mężem wzbudzaliśmy spore po-
dejrzenia, bo odbiegaliśmy od wi-
zerunku standardowego gościa. 
Coś z nami jest nie tak? Po prostu 
nie jesteśmy Niemcami na emery-
turze, a w dobrych ośrodkach wy-
poczynkowych nad polskim Bałty-
kiem, przed sezonem innych gości 
nie uświadczysz. Nawet ukraińska 
pokojówka z rozpędu witała nas 
„Guten Morgen”. W każdym razie 
Niemcy czuli się wyluzowani. Przy 
śniadaniu mówili głośno i swo-
bodnie. Tak się składa, że znamy 
na komunikacyjnym poziomie ję-
zyk naszych zachodnich sąsiadów  
i podsłuchiwaliśmy. Codziennie na- 
rzekali na Polskę i Polaków. Naj-
bardziej dostało nam się za brak 
szacunku do środowiska. Kocha-
my węgiel, nie lubimy wiatraków  
i stawiamy się Brukseli. W końcu 
poszliśmy na parking, aby zobaczyć 
jakimi „brykami” przyjechali nasi 
uświadomieni ekologicznie dostoj-
ni goście. Połowę floty stanowiły 
wypasione, benzynowe limuzyny, 
a resztę uzupełniały „diesle”. Jak 
samotny biały żagiel, na parkingu 
stał tylko jeden samochód hybrydo-
wy. Na polskich rejestracjach… 

Beata

R E K L A M A

Na razie nici z rozszerzenia Śląsko-Zagłębiowskiej Metropolii. 
Ornontowice i Orzesze muszą poczekać. Czy się doczekają?

Powiat metropolią 
PODZIELONY

BYTOM

ZABRZE

RUDA
ŚLĄSKA

CHORZÓW

MYSŁOWICE

GLIWICE

JAWORZNO

TYCHY

KATOWICE

SOSNOWIEC

DĄBROWA

GÓRNICZA

PIEKARY
ŚLĄSKIE

SIEMIA-

NOWICE

11

MIKOŁÓW
ORNONTOWICE

ORZESZE

ŁAZISKA

WYRY
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Łaziska Górne, ul. Cieszyńska 48a (obok huty) best_trans@vp.pl

www.besttrans.pl

W OFERCIE:
Ã kostka  Ã orzech I
Ã orzech  Ã orzech II
Ã ekogroszek Ã miały
Ã węgle konfekcjonowane Autoryzowany sprzedawca:

TWÓJ SKŁAD OPAŁU

Promocja
ORZECH ZIEMOWIT

695 zł/tona

tel. 500 106 698 | 32 322 73 70

RADIO TAXI
MIKOŁÓW

www.taxi-mikolow.pl

32/29-29-999

721 303 003

Kandydatki poważnie 
potraktowały to wy-
zwanie. Przez pięć 

miesięcy trenowały układy cho-
reograficzne i ciężko pracowały 
podczas przymiarek. Jurorom 
ciężko było wyłonić zwyciężczy-
nie, bo wszystkie dziewczyny za-
chwycały urodą i zasługiwały na 
laury. Kto jednak musiał wygrać. 
W tej rywalizacji niepokonane 
okazały się nasze dziewczyny! 
Na sześć najważniejszych wy-
różnień połowa trafiła w ręce 
reprezentantek powiatu miko-
łowskiego. 

Tytuł Miss Śląska zdobyła Do-
minika Konarska z Sosnowca, 

natomiast korona najpiękniejszej 
nastolatki przypadła Magdalenie 
Michalskiej z Orzesza.

Kolejne tytuły uzyskały:
• I vice Miss Śląska - Marta Pa-

rzonka z Mikołowa, 
• I vice Miss Śląska Nastolatek 

- Wiktoria Augustyn z Miko-
łowa, 

• II vice Miss Śląska - Izabela 
Korczyńska z Sosnowca, 

• II vice Miss Śląska Nastola-
tek - Wiktoria Poniedziałek  
z Bytomia.
Wszystkie Panie otrzymały 

przepustki do ćwierćfinału Miss 
Polski 2019 oraz Miss Polski Na-
stolatek 2019.

R E K L A M A

R E K L A M A

u Połowa najpiękniejszych dziewcząt województwa 
śląskiego jest z powiatu mikołowskiego

Missek ci u nas dostatek

Szóstka najpiękniejszych. Od lewej: Izabela Korczyńska (Sosnowiec), Marta Parzonka 
(Mikołów), Dominika Konarska (Sosnowiec), Magdalena Michalska (Orzesze), Wiktoria 

Augustyn (Mikołów), Wiktoria Poniedziałek (Bytom).

u Powiat mikołowski ma wiele walorów i zalet, 
które wyróżniają nas na tle innych miejscowości. 
Do tej listy możemy dopisać jeszcze jeden 
promocyjny atut. I to jaki! W Katowicach odbyła 
się Gala Finałowa Wyborów Miss Śląska 2019. 
W szranki stanęło kilkadziesiąt przepięknych 
dziewcząt startujących w kategoriach:  
„dorosłej” i „nastolatek”.
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Pierwsza afera endorfinowa 
wybuchła w lutym 2016 
roku. Nazwa nie jest przy-

padkowa. Pod groźbą ujawnienia 
przez jedną z gazet prawdy o ro-
mansie, burmistrz Stanisław Pie-
chula uprzedził medialny atak  
i na facebooku opublikował swo-
ją wersję wydarzeń. Przyznał, że 
zakochał się w pracownicy magi-
stratu i nie dał rady powstrzymać 
zalewającej go fali endorfin, czy-
li hormonów szczęścia. Rozpęta-
ła się ogólnopolska, medialna bu-
rza. Mikołów aż huczał od plotek. 

Mieszkańcy 
początkowo 
zareagowali 
negatywnie,  
ale z czasem fala 
emocji opadła. 

Zwyciężyła opinia, że każdy 
- nawet burmistrz - ma prawo 

do prywatnego życia. Jest w tym 
sporo racji. Osoby na świeczni-
ku mają prawo do prywatności, 
ale pod warunkiem, że potra-
fią oddzielić tę sferę od działal-
ności publicznej. Burmistrzowi 
Piechuli ta sztuka się chyba nie 
udała. Aleksandra Czech, jego 
życiowa wybranka, objęła nie-
dawno stanowisko dyrektora 
Centrum Usług Wspólnych. 
Jest to podległa magistrato-
wi jednostka, odpowiadająca 
za organizację pracy placówek 
oświatowych w mieście. 

Nie oceniamy 
kwalifikacji 
Aleksandry Czech,  
bo nie o to tutaj 
chodzi. 

Problem polega na tym, że 
ścieżka jej błyskotliwej kariery 
w Mikołowie dzieje się za wie-

dzą i przyzwoleniem jej życiowe-
go partnera, bo burmistrz decydu-
je w Urzędzie Miasta o wszystkim. 
W firmach prywatnych można ro-
bić, co się chce. W instytucjach fi-
nansowanych z pieniędzy publicz-
nych obowiązują inne za-
sady. Po to są konkur-
sy, przetargi, ko-
deksy urzędniczej 
etyki, aby unikać 
dwuznacznych sy-
tuacji, do jakiej do-
szło właśnie w Mi-
kołowie. W Warszawie 
potrafili dostrzec ten pro-

BIEG PRZEZ PL TKI

R E K L A M A

Podczas ostatniej sesji Rady Powiatu został 
wprowadzony nowy, świecki obyczaj polega-
jący na tym, że starosta otrzymuje absoluto-

rium bez większej zadymy w czasie obrad. Nie wie-
my, jak to się udało Mirosławowi Dużemu, ale się 
udało. Aż 19 radnych udzieliło mu wotum zaufania. 
Jeden się wstrzymał, a jednego nie było. W poprzed-
nich latach, kiedy starostą był Henryk Jaroszek, se-
sja absolutoryjna była zawsze okazją do tego, do cze-
go przyzwyczaiła nas polska polityka. Tymczasem  
w tym sezonie, pełen Wersal. Czym to tłumaczyć? 
Wersja optymistyczna jest taka, że Mirosław Duży 
działa kojąco na polityczne emocje koleżanek i ko-
legów z Rady. Wariant pesymistyczny i bardziej re-
alny zakłada, że to jest cisza przed burzą, która za-
grzmi, kiedy zaczną się zbliżać kolejne wybory samo-
rządowe, a może i wcześniej. Przypomnijmy, że sta-
rosta rządzi dzięki koalicji Platformy Obywatelskiej  
z Obywatelskim Komitetem Samorządowym i Forum 
Samorządowym. W opozycji jest Prawo i Sprawiedli-
wość. Starostę przestrzegamy, że wróg nigdy nie śpi.

u Przypominamy staroście powiatowemu 
jaka jest gradacja wrogów w polityce: wróg, 
śmiertelny wróg, kolega z listy wyborczej.

Duże zaufanie

Jak człowiek za młodu szarpie lwa za ogon, to 
na co go stać w wieku dojrzałym? Na to pytanie 
znają odpowiedź współpracownicy Mirosławy 

Lewickiej, radnej powiatowej i znanej w okolicy we-
terynarz. Nie będziemy się bawili z Czytelnikami  
w ciuciubabkę i pytali, kto jest na zdjęciu, bo to wi-
dać od razu. Fotografia pochodzi z czasów studenc-
kich, ale przebywanie z drapieżnikami konserwuje. 
Zdjęcie znaleźliśmy na profilu facebookowym rad-
nej. Dalsze losy lwa po spotkaniu z Mirosławą Le-
wicką nie są nam znane. 

Aż strach 
się bać

Romanse i awanse
u Hitem miesiąca lokalnych 

mediów jest awans Aleksandry 
Czech, życiowej partnerki 
burmistrza Stanisława Piechuli, 
na dyrektorkę mikołowskiego 
Centrum Usług Wspólnych. 
Mieszkańcy nie powinni czuć 
się oburzeni tym - jak niektórzy 
twierdzą - jawnym nepotyzmem. 
Znali przecież życiową sytuację 
burmistrza, a mimo tego wybrali 
go w pierwszej turze wyborów 
samorządowych. Jak to sięmówi: 
widziały gały co brały.

Na razie starosta Mirosław Duży ma 
powody do radości, ale w polityce nie 

znasz dnia, ani godziny...
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RRSO  
12,39%

Kredyt Gotówkowy

dla kwoty 1000 zł

 z prowizją %

Propozycja obowiązuje w terminie od 15.04 do 30.06.2019 r.

1

MIKOŁÓW
ul. Krakowska 8
czynne pon.-pt. 9.00-17.00

kredyt gotówkowy

1  Dla kredytu gotówkowego, oferowanego przez Santander Consumer Bank S.A. z siedzibwe Wrocławiu, wyliczenia na podstawie przykładu reprezentatywnego na dzień  15.04.2019 r., ustalonego zgodnie z ustawą o kredycie konsumenckim, 
są następujące: stała stopa oprocentowania  kredytu: 9,99%, całkowity koszt kredytu: 76,83 zł obejmuje: prowizję: 00,00 zł, odsetki: 65,84 zł, opłatę za wypłatę gotówki w kasie oddziału Banku: 10,99 zł. Rzeczywista Roczna Stopa 
Oprocentowania (RRSO) 12,39%, całkowita kwota kredytu (bez kredytowanych kosztów): 1187,60 zł; czas obowiązywania umowy: 12 miesięcy; całkowita kwota do zapłaty: 1264,43 zł; wysokość 11 miesięcznych rat 110,36 zł, wysokość 
ostatniej 12 raty 110,35 zł.

  Propozycja dotyczy kredytu gotówkowego z wnioskowaną kwotą 1000 zł i obowiązuje dla umów zawartych w terminie od 15.04. do 30.06.2019 r. Propozycja dostępna jest dla Nowych Klientów Banku, rozumianych jako pełnoletnie 
osoby fizyczne, posiadające pełną zdolność do czynności prawnych, których na dzień zawarcia umowy o kredyt gotówkowy nie łączy i nie łączyła żadna umowa: pożyczki/kredytu gotówkowego, pożyczki/kredytu konsolidacyjnego, karty 
kredytowej, kredytu ratalnego z Santander Consumer Bankiem lub Santander Consumer Finanse S.A. lub AIG Bank Polska S.A.

  Niniejsza propozycja nie jest ofertą w rozumieniu art. 66 Kodeksu Cywilnego. Ostateczna decyzja o warunkach i przyznaniu kredytu z uwzględnieniem oceny aktualnej sytuacji Klienta zostanie podjęta przez Santander Consumer Bank S.A. 
Szczegóły sprawdź w oddziałach Banku lub na www.santanderconsumer.pl

sklep medyczny
MAX MEDMAX MED

KOMPLEKSOWE ZAOPATRZENIE PACJENTÓW 
REALIZACJA INDYWIDUALNYCH ZAMÓWIEŃ

Łaziska Górne, ul. Dworcowa 37 a
tel. 32 736 76 81

czynne: pn-pt. 09:00-17:00, sob. 09:00-13:00

Łaziska Średnie, ul. Staszica 
tel. 32 736 72 04 

czynne: pn.-pt. 08:00-16:00

Mikołów, ul. Waryńskiego 2 (szpital)
tel. 507 406 883, tel. 605 513 327

www.sklepmedycznylazaiska.pl
max_med@poczta.fm

DOJAZD DO PACJENTA GRATIS!

Refundacje
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R E K L A M A

W Kłodzku odbyły się amatorskie mistrzostwa Polski w kick-
boxingu Federacji WKN, w których wziął udział Michał 
Zając, zawodnik z Mikołowa. Ciężka praca na treningach 

i solidne przygotowanie do zawodów przyniosły efekty. Michał wywal-
czył Pas Mistrza Polski w kategorii low kick do 74 kg. Walczył z zawod-
nikiem wywodzącym się z teakwondo. Pojedynek był bardzo dynamicz-
ny. Michał odniósł zwycięstwo pomimo, że był lżejszy od swojego ry-
wala. Tradycyjnie, w narożniku mikołowskiego wojownika stał jego oj-
ciec Dariusz Zając, trener i propagator tego sportu. Michał w ciągu pię-
ciu miesięcy stoczył cztery pojedynki z tego trzy wygrał. Po tym praco-
witym okresie może teraz sobie pozwolić na trzy miesiące odpoczynku, 
aby od września ruszyć z przygotowaniami do walki w Wiedniu o pas 
Interkontynetalny.

Michał leje 
wszystkich równoRomanse i awanse

blem. Żona Rafała Trzaskow-
skiego, czyli idola środowiska,  
z którego wywodzi się, m.in. bur-
mistrz Piechula, zrezygnowała ze 
współpracy ze stołecznym magi-
stratem, kiedy jej mąż został pre-

zydentem War-
szawy. Wszyscy pod-

kreślali, że jest świetnym 
fachowcem, ale nikt nie miał 

wątpliwości, że musi odejść.
Ktoś powie, że życiowa part-

nerka nie jest żoną. Trzymając się 
litery prawa nie, ale w świetle ży-
ciowych wyborów i zachowań - 
tak. Zresztą Platforma Obywa-
telska należy do ugrupowań, któ-
re chcą nadać związkom partner-
skim status równy małżeństwu. 
Startujący z poparciem PO bur-
mistrz Piechula powinien najle-

piej zdawać sobie z tego sprawę. 
Patrząc na tę sytuację od strony 
prawnej, w Mikołowie nie naru-
szono przepisów. 

Złamane natomiast 
zostały zasady etyki 
i normy społeczne, 
a takie szkody 
najtrudniej naprawić. 

Można się jedynie dziwić, że 
władze Mikołowa nie potrafiły 
tego problemu rozwiązać w in-
ny sposób. Tajemnicą poliszynela 
jest, że samorządowcy niektórych 
miast mają nieformalną „sztamę” 
jeśli chodzi o zatrudnianie pole-
canych sobie osób. Takie przy-
sługi wyświadczane są zwłaszcza 
na Śląsku, gdzie miasta sąsiadują  
z sobą, a urzędnicy są bardziej 
zintegrowani. Wybranka burmi-
strza mogłaby znaleźć pracę w in-
nym samorządzie w ramach ka-
drowego barteru. Może nie jest to 
rozwiązanie najbardziej etyczne, 
ale się sprawdza, bo setki urzęd-
ników awansuje i dostaje pracę 
po znajomości, ale tylko Miko-
łów trafił z tego powodu na me-
dialną tapetę. 



- Prawdziwymi lokomoty-
wami Pani sukcesu okazały 
się trzy powiaty: pszczyński, 
wodzisławski i mikołowski.  
W każdym z nich przy nazwi-
sku Kloc znak postawiło po-
nad osiem tysięcy osób. Ma Pa-
ni dług wobec wyborców z tych 
miejscowości.

- Nie zawiodę zaufania wy-
borców i udowodnię, że głos 
oddany na mnie dobrze przy-

służy się Polsce, Śląskowi i na-
szym Małym Ojczyznom. Po raz 
pierwszy zasiądę w ławach Par-
lamentu Europejskiego, ale nie 
jestem nowicjuszem, jeśli cho-
dzi o politykę unijną. W tej ka-
dencji Sejmu byłam przewod-
niczącą Komisji do Spraw Unii 
Europejskiej. Wiem, jak walczyć  
o śląskie sprawy.

- W czasie kampanii wybor-
czej sporo mówiła Pani o Plat-
formie Wsparcia Regionów 
Górniczych. Chodzi o unijną 
inicjatywę, do której przyłoży-
ła Pani rękę. To był konkret czy 
wyborcza narracja? 

- To jest konkret, ale osta-
teczne decyzje zapadną w tej ka-
dencji Parlamentu Europejskiej. 
Dlatego tak ważne było, aby do 
europarlamentu dostali się lu-

dzie, którzy wiedzą, o jaką staw-
kę toczy się gra. O utworzenie 
mechanizmu wsparcia dla re-
gionów górniczych zaczęłam 
zabiegać już w 2016 roku, kie-
dy rozmawiałam na ten temat 
z Maroszem Szefczoviczem wi-
ceszefem Komisji Europejskiej 
ds. unii energetycznej. Te zabie-
gi przyniosły efekty. W kwiet-

niu tego roku w Brukseli uru-
chomiono stały sekretariat, któ-
ry zajmie się obsługą Platfor-
my Wsparcia Regionów Górni-
czych. W budżecie Unii Euro-
pejskiej zaplanowano na ten cel 

5 mld euro, a Śląsk został wy-
brany pilotażowym regionem 
programu. Sfinalizowanie tego 
projektu jest jednym z moich 
priorytetowych zadań w Parla-
mencie Europejskim.

- W czasie kampanii zapowia-
dała Pani utworzenie w Mikoło-
wie think tanku poświęconego 
wzmacnianiu relacji śląsko-eu-
ropejskich. To też jest konkret?

- Już wcześniej myślałam o ut- 
worzeniu ośrodka ułatwiającego 
przepływ informacji, wiedzy i po-
mysłów związanych z Unią Euro-
pejską, ale w śląskim kontekście. 
Teraz ten pomysł uda się zreali-
zować, ponieważ status europo-
sła daje większe pole manewru. 
Think tank, jeśli ma spełnić swoją 
rolę, musi być profesjonalnie pro-
wadzony pod względem meryto-
rycznym i organizacyjnym. 

- Dlaczego think tank miał-
by powstać w Mikołowie, a nie 
w Katowicach?

- A dlaczego w Katowicach? 
Od początku swojej działalności 
politycznej jestem związana z zie-
mią mikołowską i „przeprowadz-
ka” z Sejmu do Parlamentu Euro-
pejskiego niczego w tym wzglę-
dzie nie zmieni. Zależy mi aby 
think tank powstał w Mikoło-
wie, bo takie instytucje podnoszą 
prestiż i znaczenie miejscowości,  
w których działają. 

- Jak Pani ocenia wybory do 
Parlamentu Europejskiego?

- Tegoroczne wybory do Par-
lamentu Europejskiego przej-
dą do historii przede wszystkim 
ze względu na frekwencję. Pola-
cy uchodzą za jeden z najbardziej 
euroentuzjastycznych narodów 
Wspólnoty, ale po raz pierwszy 
udowodnili, że pozytywne emo-
cje potrafią przekuć na konkret-
ne decyzje przy urnach wybor-
czych. Pokazaliśmy, że nie tylko 
zależy nam na obecności w Unii 
Europejskiej, ale chcemy także 
mieć wpływ na tempo i kierunek 

jej rozwoju. Wybory zdecydowa-
nie wygrało Prawo i Sprawiedli-
wość, a to jest ważna wskazówka 
w debacie na temat, jakiej Wspól-
noty pragną Polacy? Czy chcemy 
dalszego ograniczania narodowej 
suwerenności na rzecz uprawnień 
przyznanych instytucjom unij-
nym, które już i tak daleko wy-
kraczają poza ramy Traktatu Li-
zbońskego. Czy też - jak postuluje 
PiS - należy wzmocnić rolę i ran-
gę państw narodowych, ponie-
waż tylko one gwarantują prze-
strzeganie demokracji i równych 
praw w Unii Europejskiej.

- Jak Pani ocenia postawę 
konkurencji?

- Za sprawą Koalicji Europej-
skiej jestem rozczarowana prze-
biegiem tej kampanii. Spodziewa-
łam się walki na programy, mery-
torycznych debat, sporów na ar-
gumenty, a tymczasem opozycja 
miała do powiedzenia tylko jed-
no: PiS musi odejść. To za mało, 
aby wygrać wybory, a poza tym 
taka postawa szkodzi samej de-
mokracji, bo sprowadza politykę 
tylko do walki o władzę.

- Czym, oprócz wspierania 
rozwoju Śląska, chce się Pani 
zająć w Parlamencie Europej-
skim?

- Jestem członkiem Zespo-
łu Parlamentarnego Krzewie-
nia Idei Roberta Schumana  
w Polsce. „Piątka” Schumana to: 
chrześcijaństwo, wolność, soli-
darność, różnorodność, patrio-
tyzm. O takie wartości oraz o sil-
ny Śląsk w Europie Ojczyzn za-
mierzam walczyć w Parlamencie 
Europejskim.

- Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiał: Jerzy Filar
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www.kia.com

7 lat / 150 000 km gwarancji. Szczegółowe okresy gwarancji oraz jej warunki określone są w książce gwarancyjnej. 
Każdy nowy samochód marki Kia, fabrycznie wyposażony w system nawigacji, umożliwia korzystanie przez 7 lat 
z najnowszych wersji map bez ponoszenia dodatkowych kosztów.

Nowa Kia Sportage już od

79 990 PLN

Nowa Kia Sportage. Nieustannie zaskakuje.
Nowy Sportage to SUV w każdym calu. Wysoko osadzone reflektory w technologii LED, 
szeroki grill chłodnicy, opływowe linie i muskularna sylwetka to zapowiedź dynamicznej 
i pełnej wrażeń jazdy. Wyrazisty tył z charakterystycznymi światłami to dowód na to, 
że auto prezentuje się świetnie z każdej strony.

Specjalne rabaty dla górników
na wszystkie modele Kia.

R E K L A M A

Wiem, jak walczyć o śląskie sprawy
Rozmowa z IZABELĄ KLOC, posłem do Parlamentu Europejskiego

Zależy mi aby europejsko-
śląski think tank powstał 
w Mikołowie, bo takie 
instytucje podnoszą prestiż 
i znaczenie miejscowości,  
w których działają.

Premier Mateusz Morawiecki pogratulował Izabeli Kloc dobrego wyniku i zwycięstwa w wyborach.
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- Najpierw pojawiła się Pani na na-
szych łamach, jako dyrektorka „Miarki”, 
później w charakterze kandydatki na 
burmistrza Mikołowa, teraz rozmawia-
my z wojewódzką szefową dużej organi-
zacji pomocowej w Polsce. Która z tych 
ról jest Pani najbliższa?

- W PKPS działam od bardzo wielu lat, 
niezależnie od mojej pracy w I Liceum 
czy startu w kampanii wyborczej. Zresztą 
działalność na rzecz innych trudno na-
zwać rolą. Przynajmniej dla mnie jest to 
potrzeba, misja i odruch ludzkiej przy-
zwoitości, bo trzeba pomagać ludziom, 
którzy wymagają i oczekują wsparcia.

- W Polsce jest realizowanych wie-
le programów społecznego wsparcia. 
Chwali się tym rząd, samorządy, nawet 
Unia Europejska. Ludzie potrzebują 
jeszcze pomocy ze strony PKPS?

- Potrzebują, jak nigdy wcześniej. 
Świat pędzi w takim tempie do przodu, 

że zapomina o tych, którzy nie nadążają 
za zmianami. Nasza pomoc nie ograni-
cza się jedynie do dystrybucji bezpłat-
nej żywności, choć jest to bardzo ważny 
aspekt naszej działalności. Nasze społe-
czeństwo się starzeje i zmienia. Przyby-
wa ludzi chorych, niepełnosprawnych, 
zagrożonych patologiami, samotnych  

i bezradnych, które chcą godnie żyć, ale 
nie wiedzą jak to zrobić. 

- Czym zajmuje się PKPS?
- Prowadzimy w ramach programu FE-

AD punkty wydawania żywności, zakła-
damy kluby seniora, świetlice, organizuje-
my szereg szkoleń dla ludzi nie radzących 
sobie z różnymi życiowymi problemami, 
organizujemy usługi opiekuńcze, poma-
gamy bezrobotnym i bezdomnym. Można 
tak długo wymieniać. Osoby zaintereso-
wane współpracą z PKPS zachęcam do 
odwiedzenia naszej strony internetowej. 
Można też osobiście zajrzeć do naszej cen-
trali w Katowicach albo do jednego z 17 
zarządów miejskich na terenie wojewódz-
twa śląskiego. Mamy placówki w całym 
regionie, od Częstochowy po Żywiec. 

- Najbliższe oddziały PKPS są w Żo-
rach i Tychach. Dlaczego nie ma w po-
wiecie mikołowskim?

- Kiedyś mieliśmy oddział w Mikoło-
wie. Działał prężnie, ale został zamknięty 
z przyczyn kadrowych. Proszę pamiętać, 
że PKPS jest organizacją pozarządową. 
Utrzymujemy się dzięki darczyńcom pry-
watnym oraz instytucjonalnym. W naszej 

pracy terenowej, zwłaszcza jeśli chodzi  
o aspekt organizacyjny i finansowy, wiele 
zależy od współpracy z samorządami. 

- Jest Pani znana w naszym powie-
cie. To dobry atut w ewentualnych sta-
raniach o odtworzenie mikołowskiego 
oddziału PKPS.

- Zwróciłam się już w tej sprawie 
do władz Mikołowa i mam nadzie-
ję, że moja prośba trafi na podatny 
grunt. Iwona Spychała-Długosz, wice-
burmistrz miasta, była przecież wice-
prezesem mikołowskiego zarządu PKPS. 
Bardzo pozytywnie oceniam naszą, 
ówczesną współpracę. Jestem 
przekonana, że pani wice-
burmistrz swoją społecz-
ną wrażliwość przeniosła 
na zawodowy grunt 
i potrafi docenić 
doświadczenie, 
m o ż l i w o ś c i  
i kompeten-

cje PKPS. Korzystając z okazji chciałabym 
zaprosić do współpracy samorządowców 
i mieszkańców pozostałych miejscowości 
powiatu mikołowskiego. Pamiętajmy, że 
pomaganie innym, to nie tylko misja, ale 

także wspaniała życiowa 
przygoda. 

- Dziękuję 
za rozmowę.Wiceburmistrz Iwona Spychała-

Długosz była wiceprezesem 
mikołowskiego zarządu PKPS. Bardzo 
pozytywnie oceniam naszą, ówczesną 
współpracę. Liczę na przychylność 
władz miasta przy zabiegach  
o ponownie uruchomienie oddziału 
terenowego PKPS w Mikołowie. 

Pomaganie innym to nie tylko misja, 
ale także wspaniała życiowa przygoda

Rozmowa z IRENĄ RADOMSKĄ, prezesem Śląskiego Zarządu Wojewódzkiego 
Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej.

Rozmawiała:  
Beata Leśniewska



Zagraniczna firma w swojej fabryce przy ul. Żwir-
ki i Wigury chce poszerzyć linię produkcyjną 
kadzi. Nie jest to raczej wytwórczość ekologicz-

na. Dotarliśmy do dokumentacji tej inwestycji, którą 
spółka przekazała mikołowskiemu magistratowi i Re-
gionalnego Dyrektorowi Ochrony Środowiska. Zwięk-
szenie mocy produkcyjnych fabryki spowoduje wzrost 
odpadów przemysłowych. Chodzi, m.in. o fosfor, cynk, 
węglowodory ropopochodne, fluorki, siarczki, chlorki 
i wiele innych, brzmiących równie sympatycznie sub-
stancji. Generalnie, jak skrupulatnie wyliczyli działacze 
„Wymyślanki”, po modernizacji zużycie materiałów la-
kierniczych wzrośnie tam z 78 ton do 141 ton rocznie.

Nikt z góry nie zarzuca firmie, że ta inwestycja mo-
że zagrażać ludziom i środowisku. Warto to jednak 
fachowo sprawdzić. Tymczasem burmistrz Mikołowa, 
Stanisław Piechula postanowił nie nakładać na inwe-
stora obowiązku przeprowadzenia oceny oddziaływa-
nia na środowiska rozbudowanej linii produkcyjnej. 
„Wymyślanka” chciała być stroną w tym procesie 
decyzyjnym. W statucie Stowarzyszenia jest troska 
o mieszkańców i środowisko dzielnicy Nowy Świat. 
Biorąc pod uwagę, że ten zamieszkały skrawek miasta 
otoczony jest fabrykami, jest o co się martwić. Mimo 
tego, burmistrz odmówił. W tej sytuacji „Wymyślan-
ka” postanowiła interweniować w Samorządowym 
Kolegium Odwoławczym i sprawę wygrała. Warto 
podkreślić, że SKO nie oceniało wpływu produkcji 
kadzi na środowisko. W tym orzeczeniu chodziło  
o przestrzeganie zasad demokracji i społeczeństwa 
obywatelskiego. Kolegium uznało, że nie wolno - jak 
to zrobił burmistrz Mikołowa - pomijać lokalnych 
stowarzyszeń przy podejmowaniu ważnych decyzji 
dotyczących ich najbliższego otoczenia.

To nie jest pierwsze starcie 
urzędników z mieszkańcami 
dzielnicy Nowy Świat. 

Pisaliśmy o tym wielokrotnie. W centrum Mikoło-
wa oprócz ciekawej starówki i zielonych plant znajduje 

się także strefa przemysłowa. Na stosunkowo ma-
łej przestrzeni funkcjonuje kilkadziesiąt mniejszych  
i większych firm. W tę strefę wciśnięte są domy miesz-
kalne, a raczej odwrotnie. Ludzie byli tu pierwsi. To fa-
bryki wcisnęły się między domy. Miejscowy plan zago-
spodarowania przestrzennego z 1992 roku zakazywał 
prowadzenia w tej części miasta działalności przemy-
słowej szkodliwej lub uciążliwej dla sąsiednich tere-
nów mieszkalnych. Ludzie zaczęli tutaj stawiać domy, 
bo okolica jest dobrze skomunikowana. W 2004 roku 
władze miasta uchwaliły nowe plany przestrzenne po-
zwalające na prowadzenie w tej części Mikołowa dzia-
łalności usługowej, rzemieślniczej i przemysłowej. Nie 
wprowadzono żadnych ograniczeń. Niektóre z działa-
jących tutaj firm to prawdziwe fabryki, zatrudniające 
setki osób i produkujące elementy przemysłowe. 
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� materiały 
konstrukcyjne
i wykończeniowe

� dachy
� farby i lakiery
� kostka brukowa
� materiały 

instalacyjne
� narzędzia

MATERIAŁY BUDOWLANE 
I WYKOŃCZENIOWE

PRODUCENT STOLARKI
ALUMINIOWEJ

Orzesze-Gardawice, ul. Katowicka 3 | tel. 32 44 19 920 | www.dax-firma.pl

Tylko u nas najmodniejsze
kolory i kolekcje farb

» do kuchni i łazienki
» do pokoju i salonu

» duży wybór
» konkurencyjne cenyBądź na topie! 

koloory i kolekcje f

kuchni i łazi

ory

3 sale 20, 50, 60 osób

Mikołów, ul. Gliwicka 213,
tel.: 32 322 59 89, 600 410 944

www.zajazdlitwor.pl

ORGANIZACJA PRZYJĘĆ 
OKOLICZNOŚCIOWYCH

CATERING

R E K L A M A

R E K L A M A

SKO po stronie „Wymyślanki”
u Jak wielokrotnie opisywaliśmy na naszych łamach, Stowarzyszenie „Wymyślanka” jest 

pomijane i lekceważone przez władze miasta. Wykorzystują to niektórzy przedsiębiorcy 
z mikołowskiej „strefy przemysłowej”, którzy straszą społeczników sądami. W końcu 
ktoś się ujął za „Wymyślanką” i to nie byle kto, bo Samorządowe Kolegium Odwoławcze.

Mieszkańcy Nowego Światu, choć 
mieszkają w otoczeniu firm i fabryk, 

próbują normalnie żyć. Na zdjęciu festyn 
zorganizowany przez Stowarzyszenie 

„Wymyślanka” w drugi weekend czerwca. 
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Zapraszamy od pn. do pt. w godz. 9-17, sb 9-13. 
ul. Karola Miarki 11, 43-190 Mikołów.

Śledź nas na fb  @Top Tu - sklep odzieżowy dla całej rodziny

Mikołów 
Dom Handlowy Zgoda

PSS Społem „ZGODA” Mikołów | www.mikolow.spolem.org.pl

Dane kontaktowe:
PSS Społem „ZGODA”
43-190 Mikołów, ul. Karola Miarki 11

Mikołów, ul. K. Miarki 11
Mikołów, ul. Jana Pawła II 19
Mikołów-Kamionka, ul. Paprotek 7

Łaziska Górne, ul. Szkolna 14
Łaziska Górne, ul. Górnośląska 2

Zapraszamy na I piętro DH „ Zgoda”
Oferujemy szeroki asortyment akcesoriów kuchennych oraz szkła i porcelany.

W placówkach PSS Społem akceptujemy karty:

PROMOCJA WAŻNA DO 30 CZERWCA LUB WYCZERPANIA ZAPASÓW

Oferta ważna od 1-15.06.2019r.

Oferta ważna od 16-30.06.2019r.

Producent „PSS Zgoda” Mikołów

Od 1921r.

Zastrzega się prawo do pomyłek i błędów w druku.

Chleb 
z żurawiną

400 g

3,29

0,69

Bułka 
cebulowa

90 g

Bułka 
grahamka

90 g

Chleb 
słonecznikowy

400 g

0,75

2,69

Kabanos 
wieprzowy 1kg

24,59 Krupniok
1kg

19,99
31,99

Szynka 
z puszki 

1kg

19,59

Kiełbasa 
toruńska

1kg

Polędwica z indyka 
prasowana 1kg

9,19

Koncentrat pomidorowy
200 g

3,29

4,29

Ketchup 
łagodny

lub

Ketchup 
pikantny

480 g

Ludźmi mieszkającymi obok  
nikt się nie przejął. 

Nie utworzono nawet buforu między częścią prze-
mysłową a mieszkalną. Gdyby burmistrz Marek Bal-
cer wytyczył wówczas zielony pas „ziemi niczyjej”, nie 
byłoby dzisiejszych problemów. Mieszkańcy tej części 
miasta z nadzieją przyjęli wynik wyborów samorzą-
dowych w 2014 roku. Szybko się jednak zawiedli. 
Nawet jeśli większość mieszkańców Mikołowa ocenia 
Stanisława Piechulę lepiej niż Marka Balcera, tak na 
Nowym Świecie panuje przekonanie, że nie zmieni-
ło się nic. Pojawiły się za to nowe konflikty między 
mieszkańcami a przemysłowcami. W konfrontacji  
z jednym z przedsiębiorców poszło o nadmierny ha-
łas. W innym sporze Stowarzyszenie „Wymyślanka” 
protestowało przeciwko prowadzeniu działalności 
przemysłowej w hali magazynowej. Opisana na po-
czątku historia rozbudowy linii produkcyjnej bez oce-
ny środowiskowej też nie jest jedyną tego typu sprawę, 
w której interweniuje stowarzyszenie. 

Władze miasta nie chcą 
uczestniczyć w tych sporach, 
a jeśli już to stają po stronie 
przedsiębiorców, którzy potrafią tę 
przychylność wykorzystać. 

Niektórzy z nich straszą liderów „Wymyślanki” 
konsekwencjami prawnymi. Jedna z dużych kan-

celarii prawnych, występując w imieniu inwestora  
z Nowego Światu, zagroziła nawet, że ich klient za-
żąda od stowarzyszenia wyrównania strat, jeśli jego 
interesy ucierpią z powodu „bezpodstawnych postę-
powań administracyjnych”. Liczba i natężenie takich 
konfliktów może tylko rosnąć. Jest dobra koniunk-
tura gospodarcza. Przedsiębiorstwa chcą inwestować  
i się rozwijać. Z drugiej strony ludzie pragną tu spo-
kojnie mieszkać i żyć. Mikołów jest chyba jedynym 
miastem, gdzie w jednym miejscu stłoczono domki 
jednorodzinne i firmy produkcyjne. Rozsądni i od-
powiedzialni samorządowcy planując rozwój prze-
strzenny rezerwują dla inwestorów tereny, które nie 
ingerują w strefę mieszkalną. Takie refleksje nie mają 
już teraz większego sensu. Firmy się nie przeniosą,  
a ludzie nie wyprowadzą.

Teoretycznie, w charakterze 
rozjemców powinni się tutaj 
pojawić samorządowcy 
z miasta i powiatu. 

Władze obu szczebli wolą jednak omijać Nowy 
Świat szerokim łukiem. To dobrze, że SKO podjęło 
taką decyzją. Skoro lokalni samorządowcy nie spraw-
dzają się w roli rozjemcy i dobrego gospodarza, mo-
że nadszedł czas, aby za rozwiązanie mikołowskiego 
konfliktu zabrały się instytucje z Katowic albo War-
szawy. 

Jerzy Filar

R E K L A M A

R E K L A M A

SKO po stronie „Wymyślanki”
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Czynne:
pn-pt 800-1700

sob. 800-1300 Jeszcze Was nie było
po przeprowadzce?

ZIELONE SKLEPY - Orzesze, ul. Rybnicka 12
ART. INSTALACYJNO-SANITARNE
WOD-KAN, GRZEWCZE, ŁAZIENKOWE

www.sekobudinstal.pl
sekobud@onet.eu
tel. 693 347 753

Przyjdźcie i zobaczcie jak się urządziliśmy - zapraszamy.

Na spotkanie przyszli 
nie tylko sąsiedzi, 
rodzina, przyjacie-

le, ale także mieszkańcy i ucznio-
wie ósmych klas obu szkół - wy-
rskiej i gostyńskiej. Pamiętnik 
Wiktora Szołtyska, to opowieść 
o losach człowieka, ich sąsiada 
rzuconego w wir wojennych wy-
darzeń wzbogacona fotografiami 
i przypowieściami historyczny-
mi. Każdy, to przeczyta tę książkę 

lepiej zrozumie skomplikowane 
losy Ślązaków. Bohater odbył 
niezwykłą podróż po Europie. 
Tuluza, Oliveto, Sarnano, Rzym, 
Edynburg, a w końcu Mikołów 
i Gostyń. Od Wehrmachtu do  
2. Korpusu generała Andersa. Po 
powrocie przez 17 lat chorował 

na stwardnienie rozsiane. Jeździł 
na wózku, nie mógł pisać, nie 
mógł robić tego, co naprawdę ko-
cha - tańczyć, grać na akordeonie. 
Umarł w wieku 46 lat. Na pytanie, 
jak to robi, że jest taki pogodny, 
odpowiadał, że jest pogodny, bo 
żyje.

- Opowiadał mi bajki, których 
słuchałam z zapartym tchem. Dziś 
wiem, że była to kompilacja jego 
przeżyć i wyobraźni - mówiła o au-
torze pamiętnika Elżbieta Słomka, 
członek rodziny, która wspierała 
kuzynów w pracy nad pamiętni-
kiem.

- Tato był pierwszym pokole-
niem urodzonym i wychowanym 
w wolnej Polsce, na naszej Górce. 
Niemcy najpierw wysyłali go na ro-
boty, a kiedy miał 18 lat wcielili go 

do wojska, z którego udaje się mu 
uciec - snuł opowieść o ojcu Jan 
Szołtysek.

Pamiętnik został wydany na 
ekologicznym papierze. Dzięki tej 
formie zyskuje na autentyczności, 
bowiem jego główny bohater i au-
tor spisywał go na właśnie takich 
poszarzałych kartach. 

- Epilog do wspomnień ojca 
napisała moja mama, która zmar-
ła dwa tygodnie przed premierą 
książki - dodaje syn.  BL

R E K L A M A

R E K L A M A

„Człowiek jest jak okręt, co w dalekim oceanie, wie z którego 
portu wypłynie, lecz nie wie, w którym stanie…”. Jest to myśl, 
nad którą warto się chwilę zastanowić. Odpowiedzieć sobie na 
pytania. Gdzie są moje korzenie? Gdzie chcę być za parę lat?...”

Wiktor Szołtysek

Opowieść o życiu, 
wojnie i Gostyni

u Henryk i Jan Szołtyskowie zaprosili 
mieszkańców Gostyni i Wyr na 
prezentację pamiętnika ich ojca - Wiktora 
Szołtyska. „Po obu stronach frontu  
- Dziennik śląskiego żołnierza 1943-1947” 
to lektura niezwykła. Czyta się ją  
z zapartym tchem, jak książkę wojenno-
przygodową, choć jest też moralitetem, 
opowieścią o tym, jak zachować honor  
i godność w trudnych czasach. 

„Jak mieni się rola człowieka. Niedawno byłem w nie-
mieckim mundurze na urlopie. Nie upłynęły cztery miesiące 
od tego czasu. Przez ten krótki czas przeżyłem dużo i oto po 
raz pierwszy znów trzymam wartę, tym razem już w wojsku 
polskim, co uważam za mój obowiązek i honor. Patrolujemy 
z kolegą koło długich, białych rzędów namiotów. Piękny po-
godny wieczór. Na niebie widnieje sierp księżyca. Marzę mi-
mo woli o swoich, tam na Śląsku. Będą się o mnie na pewno 
niepokoić, choć wcale niepotrzebnie. Raczej ja powinienem 
się więcej o nich troskać. Da Bóg, że się jeszcze zobaczymy...” 

[Wiktor Szołtysek, San Basilio 24.9.1944 Niedziela]

„Droga ciągnie się w nieskończoność! Odpoczywam co 
chwilę. Przy jednym z takich odpoczynków spotykam trzech 
młodych Włochów. Nawiązałem z nimi rozmowę, na ile to 
było możliwe z moją znajomością języka włoskiego i posta-
nowiłem wykorzystać nadarzającą się sposobność by spełnić 
tu plan, który chciałem w domu przedsięwziąć. Tu się roz-
strzygnie mój los. Sześć kilometrów od celu podróży, którym 
było San Martino. Z radością zrzuciłem mój mundur, w któ-
rym już rok przetrwałem. Teraz jestem znowu cywilem. Je-
żeli Pan Bóg pozwoli, to tu jakoś tą wojnę przetrwam. Jestem 
także przekonany, że tu nie za długo Anglicy zawitają”. 

[Wiktor Szołtysek, Oliveto 26.6.1944]
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- Od 20 lat zajmujecie się de-
karstwem. To dość trudny fach, 
bowiem pierwszy deszcz weryfi-
kuje jakość Waszej pracy…

- Dach, rynny, tynki stanowią za-
mknięcie domu. Muszą być wy-
konane dobrze i z wysokiej ja-
kości materiałów, bowiem przez 
cały czas są narażone na działa-
nie wody, wiatru, zimna czy słoń-
ca. To fakt - przyroda szybko wery-
fikuje jakość naszej pracy. Stąd też 
potrzeba utrzymywania wysokich 
standardów i szeroki asortyment 
usług. Wszystkie prace związane  
z naprawą dachu musimy umieć 
zrobić - dziś nie wystarczy tylko 
kłaść dachówkę. Nasza firma jest 
na rynku 20 lat i to doświadczenie 
procentuje. Obecnie nie tylko kła-
dziemy dachy z dachówki trady-
cyjnej, blachodachówek, ale także 
z gontu. Cały czas kryjemy dachy 
papą termozgrzewalną o bardzo 
wysokiej wytrzymałości, bez dodat-
kowej konserwacji. Usuwamy i uty-
lizujemy także eternit - mamy sto-
sowne uprawnienia, co jest szcze-

gólnie ważne w przypadku remontu 
starszych domów i kamienic, gdzie 
ten materiał był często wykorzysty-
wany oraz ocieplamy stropodachy 
wełną i styropianem. Montujemy 

także rynny, tynkujemy ściany, sta-
wiamy i naprawiamy kominy. 

- Obecnie na rynku jest wie-
le materiałów, możliwości. Jak 

osoba chcąca naprawić dach 
czy położyć nowy ma dokonać 
wyboru? Co jest lepszym ma-
teriałem: dachówka, blachoda-
chówka, gont?

- O wyborze decyduje cena, ale 
także przeznaczenie obiektu oraz 
konstrukcja. Najlepiej, kiedy klient 
przyjdzie i powie, co trzeba zro-
bić, a my zaproponujemy optymalne 
rozwiązania. Nie zawsze najdroższe 
rozwiązania są najlepsze, bowiem 
wiele zależy od konstrukcji i wytrzy-
małości dachu. Czasem też zada-
walający efekt może dać zastoso-
wanie tańszych rozwiązań. Musimy 
przyjechać na miejsce i sprawdzić, 
co trzeba zrobić. Wycenę robimy 
bezpłatnie. Zawsze proponujemy 
rozwiązanie optymalne dla klienta.

- Dysponujecie także specjali-
stycznym sprzętem?

- Posiadamy zwyżkę i drabinę ob-
rotową, które ułatwiają pracę na da-
chu - szczególnie podczas remon-
tu - przy okazji nie niszczymy ogro-
du i infrastruktury wokół domu. Dziś 
bez specjalistycznego sprzętu trud-
no jest efektywnie i sprawnie pra-
cować. Posiadamy również wyso-
kiej jakości agregat malarski, dzięki 
czemu jesteśmy w stanie malować 
dachy oraz odnawiać elewacje.

Dobry dekarz w cenie!
Firma Wis od 20 lat kładzie i naprawia dachy!

Rozmowa z Tomaszem Stupakiem, właścicielem firmy.

„WIS” Tomasz Stupak | Katowice, ul. Koraszewskiego 22 | www.dachy-wis.pl | tel. 501 404 611, 32 202 05 77

11 proboszczom Ar-
cybiskup Wiktor 
Skworc, metropo-

lita katowicki wręczył dekrety 
zwalniające z urzędu probosz-
cza i kierujące na emeryturę. Są 
wśród nich kapłani z powiatu 
mikołowskiego. 

Ks. Henryk Centner, 
parafia Nawiedzenia 
Najświętszej Maryi 
Panny w Orzeszu

Pełnił posługę wikariuszow-
ską w parafiach: Narodzenia Naj-

świętszej Maryi Panny w Orzeszu, 
Matki Bożej Wspomożenia Wier-
nych w Czechowicach-Dziedzi-
cach, gdzie podjął się również bu-
dowy kościoła na tzw. „Silesii”, św. 
Barbary w Czechowicach-Dzie-
dzicach oraz Świętej Rodziny  
w Katowicach-Brynowie. Został 
najpierw administratorem, a póź-
niej przez wiele lat proboszczem 
Parafii Nawiedzenia Najświęt-
szej Maryi Panny w Orzeszu. Po-
wierzono mu również funkcję wi-
cedziekana dekanatu Orzesze.  
Ks. Henryka Centnera zastąpi  
ks. Grzegorz Hawel.

Ks. Stanisław Szeja, 
parafia św. Antoniego 
z Padwy w Mikołowie 
Recie

Był wikariuszem w parafiach: 
św. Antoniego z Padwy w Ryb-
niku, św. Marii Magdaleny w Ty-
chach, św. Marii Magdaleny w Wo-
dzisławiu Śląskim Radlinie II, św. Jó-
zefa w Rudzie Śląskiej, św. Marci-
na w Ćwiklicach oraz św. Urba-
na Papieża i Męczennika w Miko-
łowie-Kamionce, gdzie podjął się 
budowy kościoła w dzielnicy Reta. 
Następnie był rektorem oraz ad-

ministratorem kaplicy w Mikoło-
wie-Recie. Ks. Stanisława Szeja za-
stąpi ks. Adam Sekściński.

Ks. Jacek Wojciech, 
parafia Matki Bożej 
Królowej Różańca 
Świętego w Łaziskach 
Górnych

W archidiecezji katowickiej był 
wikariuszem w parafiach: św. Szcze- 
pana w Katowicach-Bogucicach, 
Trójcy Przenajświętszej w Rudzie  
Śląskiej Kochłowicach oraz św. An-
ny w Katowicach-Janowie. Przez 
dziewięć lat posługiwał we Fran-
cji, pełniąc tam również funkcję 
wychowawcy młodzieży w Pol-
skim Seminarium Duchownym  
w Paryżu. Był również długolet-
nim rektorem Wyższego Śląskiego 
Seminarium Duchownego w Kato-
wicach, aż powierzono mu urząd 
proboszcza najpierw w Parafii  
św. Jerzego w Mszanie, a później 
Parafii Matki Bożej Królowej Ró-
żańca Świętego w Łaziskach Gór-
nych. Ks. Jacka Wojciecha zastąpi  
ks. Grzegorz Śmieciński.

źródło: www.archidiecezjakatowicka.pl

R E K L A M A

Stowarzyszenie Pomocna Dłoń 
Krystyn i Sympatyków w Mikołowie

ZAPRASZA NA PIKNIK RODZINNY
23 czerwca 2019 r. /niedziela/ 

godz. 15,00
do ogrodu Bujakowskiego przy Parafii św. Mikołaja w Bujakowie

W trakcie pikniku odbędzie się 
IX edycja imprezy charytatywnej

„NIE ZAPOMNIJ O MNIE”
 

Piknik rozpocznie się mszą św. w Parafii św. Mikołaja 
w Bujakowie o godz. 15,00

W programie: 
wspólne biesiadowanie, piosenki, skecze, 

występy po śląsku, konkursy i kiełbaska z grilla

Stowarzyszenie zapewnia uczestnikom 
dowóz na piknik i z powrotem do Mikołowa.

Wyjazd o godz. 14,00 z przystanku autobusowego 
obok Miejskiej Biblioteki Publicznej.

Wstęp wolny.

u Trzech proboszczów z powiatu mikołowskiego 
odeszło na emeryturę

Z Panem Bogiem!

Nowi proboszczowie z Archidiecezji Katowickiej w towarzystwie arcybiskupa Wiktora Skworca. 
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„Rowerowy maj” to najwięk-
sza w Polsce kampania promują-
ca zdrowy tryb życia i mobilność 
wśród uczniów szkół podstawo-
wych oraz przedszkolaków. Od 
2014 roku, zawsze w maju, dzieci 
wyciągają rowery i hulajnogi, 
aby dojeżdżać nimi do szkoły. 

Za każdy przejazd otrzymują 
naklejki, które wklejają do specjal-

nego dzienniczka. Po zakończeniu 
akcji na najaktywniejszych czeka-
ją nagrody. W tym roku w akcji 
uczestniczyło 47 miast i blisko 
180 tysięcy uczniów. Łącznie na 
rower, hulajnogę czy deskorolkę  
w drodze do szkoły wsiadły ponad 
4 mln razy! Powiat mikołowski 

godnie reprezentowały Wyry, któ-
re jak się okazało miały rekordową 
w GZM frekwencję. W akcji mogą 
uczestniczyć dzieci w wieku od  
3 do 14 lat, inicjatywa może wyjść 
od grupy rodziców, wychowawcy, 
dyrekcji szkoły, lecz także wójta  
i burmistrza. Czy dobry przykład 
z Wyr rozleje się na pozostałe 
gminy powiatu? O tym przeko-
namy się już wiosną przyszłego 
roku, kiedy szkoły będą zgłaszały 
się do kolejnej akcji. Jeśli chcesz, 
aby twoje dziecko wzięło udział  
w „Rowerowym Maju” - zaintere-
suj się tą inicjatywą. 

- Kto był inicjatorem akcji w Wyrach i jak udało 
się zachęcić dzieci?

- Pomysł kampanii przedstawił nam Marcin Dwo-
rak, oficer rowerowy Górnośląsko-Zagłębiowskiej 
Metropolii. Bardzo nas to zainteresowało i postano-
wiliśmy się zgłosić. Jak się wkrótce okazało - byliśmy 
jedyną gminą w powiecie mikołowskim i jedną z 10 
gmin spośród 41 gmin członkowskich GZM, która 
weźmie udział w akcji. Na przełomie marca i kwietnia 
rozpoczęliśmy przygotowania tj. druk plakatów, ksią-
żeczek rowerowych i naklejek. W każdej placówce zo-
stali wyznaczeni koordynatorzy szkolni i przedszkoli. 
Przed rozpoczęciem akcji zorganizowaliśmy spotka-
nia z st. asp. Rafałem Laskowskim z mikołowskiej po-
licji, który przedstawił główne zasady bezpiecznego 
poruszania się po drodze na jednośladach oraz odpo-
wiadał na pytania uczniów dotyczące bezpieczeństwa. 

- Czy deszczowy w tym roku maj nie stanowił 
przeszkody dla uczestników?

- Patrząc w dzienniki aktywności uczniów - nie-
koniecznie. Kampania zachęciła do aktywności po-
nad 600 uczestników - przedszkolaków, uczniów  
i pracowników placówek. Wzmożony ruch rowerowy 
dzieci był widoczny niemal każdego dnia. Deszczowa 
pogoda w tym nie przeszkadzała. Uzyskaliśmy naj-
lepszą frekwencję w GZM.

- Co poradziłby Pani włodarzom pozostałych 
miast powiatu? Czy warto włączyć się w „Rowero-
wy Maj”?

- Warto spróbować, warto się włączyć w kampa-
nię „Rowerowy Maj”. Akcja się zakończyła, a zdrowy 
nawyk pozostał - widać, że dzieci nadal jeżdżą do 
szkół na rowerach, hulajnogach czy deskorolkach. 
„Rowerowy Maj” skutecznie zmienia okolice szkół 
i przedszkoli na bardziej bezpieczne i przyjazne ro-
werzystom zmniejszając liczbę samochodów dowo-
żących dzieci i motywują samorządy do inwestycji 
prorowerowych. Na czas trwania kampanii wynaję-
liśmy dodatkowe płotki - stojaki, do których dzieci 
mogły przypinać rowery pod szkołami. Pozyskaliśmy 
sponsorów, którzy ufundowali nagrody grupowe dla 
najaktywniejszych klas i grupy przedszkolaków. 

- Co stanowiło największe wyzwanie przy orga-
nizacji akcji i jakie wnioski wyciągacie Państwo na 
przyszłość?

- Nie było większych wyzwań czy problemów. 
Dobra współpraca koordynatora miejskiego z dy-
rekcjami szkół i przedszkola oraz koordynatorów 
szkolnych i przedszkolnych były receptą na sukces 
w Gminie Wyry. Wniosek na przyszłość - angażować 
się w tego typu akcje promujące zdrowy tryb życia 
szczególnie wśród dzieci i młodzieży. 

Mamo, w maju nie musisz mnie zawozić do szkoły...
u Wyry wzięły udział w największej w Polsce akcji promującej jazdę na rowerze i zdrowy 

styl życia. Czy pozostałe miejscowości naszego powiatu wezmą przykład?

ARTUR WNUK
prezes Stowarzyszenia Reta

O przebiegu kampanii w Wyrach rozmawiamy 
z ZUZANNĄ OCZADŁO, koordynatorką miejską 

i pracownicą Urzędu Gminy w Wyrach.

„Rowerowy Maj” w Gminie Wyry
3 szkoły
51 klas

607 uczestników
ponad 14 tysięcy przejazdów

Parking rowerowy w Wyrach...

...i Gostyni.
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Od początku swojej działalno-
ści Uniwersytet nawiązał 
stałą współpracę ze Śląskim 

Uniwersytetem Medycznym w Katowicach, 
który objął patronat nad działalnością UTW.

Seniorzy, rozpoczynając naukę na Uni-
wersytecie często poszukują odpowiedzi na 
pytania:

n jak najdłużej zachować sprawność rucho-
wą i umysłową?

n czy preparaty witaminowe rzeczywiście  
w tym pomagają i wydłużają życie, czy są 
to tylko złudne eliksiry?

n czy można zaakceptować starość?
Uniwersytet daje możliwość odpowie-

dzi na te pytania, organizując gimnastykę  
z elementami jogi, pilates, gimnastykę reha-
bilitacyjną, zajęcia gimnastyczne na basenie, 
marsze nordic walking, zumbę czy taniec li-
niowy. W tej chwili każdy z seniorów już wie, 
że aktywność ruchowa i umysłowa, trening 
mięśni, to biologiczna polisa na przyszłość, 
to samodzielność i niezależność życiowa na 
późną starość.

Oprócz zajęć ruchowych, Uniwersy-
tet oferuje swoim studentom kursy języ-
ka angielskiego, niemieckiego, włoskiego  
i francuskiego na różnym poziomie za-
awansowania. 

Warsztaty dietetyczne, fotograficzne, 
teatralne, zielarskie i kursy komputerowe 
to kolejna odsłona działania Uniwersytetu.

Uczestnictwo w tych zajęciach daje po-
czucie pewności siebie, zaspokaja potrzebę 
aktywności i realizacji siebie, daje potrzebę 

uznania w środowisku, w rodzinie. Dodaje 
sił, a ujmuje lat.

Znajomość obsługi komputera? Tu ją 
otrzymasz.

Kupić coś przez internet, załatwić  
w banku, skorzystać z facebooka, poszuki-
wać nowości - słowem - nie być z tyłu, być 
informatycznie samodzielnym, zaimpono-
wać dzieciom czy wnukowi, to cel zajęć.

Wykłady, to odrębna sfera działalności 
Uniwersytetu. Wykładowcy wywodzący 
się z Śląskiego Uniwersytetu Medyczne-
go, Uniwersytetu Śląskiego, Politechniki 
Śląskiej, Muzeum Miasta Katowice i prze-
kazują studentom - seniorom najnowszą 
wiedzę.

Na wykładach wiedza z medycyny, hi-
storii, przyrody udostępniana jest w spo-
sób przystępny, w postaci popularnonau-
kowej.

Wykładowcy podziwiają seniorów za 
ich głód wiedzy, zainteresowania, potrzebę 
uczestnictwa w wykładach. Twierdzą, że 
takich słuchaczy na uczelniach już nie ma 
i dlatego z taką przyjemnością przekazują 
swoją wiedzę tej grupie studentów.

Wykłady mają charakter otwarty, co ozna-
cza, że każdy nawet osoba nie należąca do 
UTW może w nich uczestniczyć. Są formą 
promocji i popularyzacji działalności Uni-
wersytetu.

Oprócz nauki Uniwersytet oferuje swo-
im słuchaczom również wyjazdy do sana-
torium, wycieczki tematyczne krajowe i za-
graniczne, wyjazdy do teatru i na koncerty.

Uniwersytet, to taka „strefa dobra” dla se-
niorów, gdzie pod osłoną i patronatem władz 
gminnych i powiatowych dokonuje się proces 
edukacji i integracji seniorów, oraz tworzone 
jest środowisko przyjazne osobom starszym.

Niełatwo zrozumieć świat seniora, dlatego 
tematyce wrażliwości poświęcone są specjal-
ne wykłady, jak chociażby ten o budowaniu 
kultury zaufania w relacjach pacjent - lekarz.

Uniwersytet chce nadążać za zmianami 
społeczno-gospodarczymi i uwzględniać 
dokonujące się przemiany w postrzeganiu 

starości i stylu życia w sferze programowej 
UTW. Po prostu, nasze babcie i dziadko-
wie są coraz bardziej nowocześni.

Działalność Uniwersytetu prowadzona 
jest na terenie całego Powiatu Mikołowskie-
go, we wszystkich jego gminach.

Każdego roku, we wrześniu organizo-
wane są zapisy na poszczególne zajęcia. 

Do Uniwersytetu należy już 800 studen-
tów, mimo to każdego roku we wrześniu 
organizowane są zapisy na poszczególne 
zajęcia. W roku 2019 będą to: 18 września,  
20 września i 23 września.

Kryterium przyjęcia jest ukończony  
50 rok życia. Wpisowe na rok akademicki 
wynosi 40 zł. 

Zapisy odbywać się będą w Mikołowie, 
w siedzibie Starostwa, przy ul. Żwirki i Wi-
gury 4a.

Maria Beczała
Kierownik PUTW

„Nie starzeje się ten, 
kto nie ma na to czasu”

Benjamin Franklin

Dekada 
aktywnych seniorów
u W roku 2009 

włodarze powiatu 
mikołowskiego oraz 
gmin wchodzących 
w jego skład widząc 
zapotrzebowanie 
społeczne na aktywne 
spędzanie czasu przez 
seniorów podjęli 
decyzje o utworzeniu 
Powiatowego 
Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku. 
Powstał on przy 
Stowarzyszeniu 
Wspierania 
Samorządności.

PEWNA I STABILNA PRACA
Dołącz do nas!

Zadbamy o bezpieczeństwo Twoje, 
Twojej rodziny i Twoich finansów.

Wejdź na stronę: www.kariera.jzr.pl 
lub zadzwoń: 32 721 51 00

OFERUJEMY:
Terminowe i dobre warunki finansowe,
Nagrodę za zaangażowanie i wyniki,
Pewne godziny pracy,
Ubezpieczenie grupowe na życie,
Nagrodę coroczną wypłacaną w lipcu,
Nagrodę kwartalną za frekwencję.

Więcej benefitów znajdziesz na naszej stronie! 

Należymy do największego producenta
węgla koksowego w UE. 
Poszukujemy 170 nowych pracowników. 
Zatrudnimy spawaczy, ślusarzy 
i operatorów obróbki skrawaniem.

R E K L A M A



Zadanie było trudne, bo listę 
otwierała też kobieta i zdaniem 
wielu socjologów to właśnie Ja-

dwiga Wiśniewska miała zgarnąć więk-
szość głosów oddanych na panie. 

Tymczasem Izabeli Kloc 
udało się pokonać trzech 
silnych kandydatów: 
wiceministra Grzegorza 
Tobiszowskiego, 
wiceministra Tomasza 
Szweda i europosła 
Bolesława Piechę. 

Nie licząc bezkonkurencyjnych „jedy-
nek”, czyli Jadwigi Wiśniewskiej i Jerzego 
Buzka z Koalicji Europejskiej, mikołow-
ska posłanka zdobyła najlepszy wynik 
wśród wszystkich kandydatów z woje-
wództwa śląskiego. Na pewno pomógł jej 
w tym świetny, ogólny wynik PiS. O ile 
bardzo wysokie zwycięstwo nad Koalicją 
Europejską w skali kraju było sporą nie-
spodzianką, tak wygrana na Śląsku może 
uchodzić za małą sensację. W sondażach 
nasz region miał na powyborczych map-
kach przybrać barwę pomarańczową. 
Tymczasem wszedł w strefę granatu i dał 
partii Jarosława Kaczyńskiego trzy man-
daty.

Pod względem 
statystycznym ziemia 
mikołowska okazała się 
modelowym Śląskiem  
w pigułce. 

Wyniki wyborów w województwie  
i powiecie różniły się ułamkami procent. 
Ciekawiej sprawa wygląda po wejściu  
w lokalne statystyki. Prawdziwą enklawą 
Prawa i Sprawiedliwości okazały się w na-
szym powiecie Ornontowice. PiS dosłow-
nie zmiażdżył tam głównego rywala, uzy-
skując ponad dwa razy więcej głosów niż 
KE. Sprawa jest o tyle ciekawa, bo w Or-
nontowicach rządzi wójt Marcin Kotycz-
ka z Obywatelskiego Komitetu Samorzą-
dowego, który w powiecie tworzy sojusz  
z Platformą Obywatelską. To samo dotyczy 
Łazisk Górnych. PiS wygrał tam wyraźnie, 
choć miastem rządzi koalicja, której sym-
patie i polityczne związki leżą po stronie 
PO. Natomiast w Wyrach i Orzeszu zwy-
cięstwo PiS nie było niespodzianką, bo 
prawica ma tam zawsze wysokie notowa-
nia, a władze tych miejscowości starają 
się zachować równy dystans do głównych 
aktorów polskiej sceny politycznej. 

Z ogólnej, polskiej, 
śląskiej i powiatowej 
tendencji, wyłamał się  
za to Mikołów. 

PiS przegrał tutaj i to dosyć mocno. 
Choć w mieście są też enklawy zwolenni-
ków prawicy, jak choćby sołectwo Śmiło-
wice, gdzie na „granatowych” głosowało 
zdecydowanie więcej osób, niż na „poma-
rańczowych”. 

Na ile te wyborcze statystyki odzwier-
ciedlają faktyczną skalę politycznego po-
parcia? Dowiemy tego się już na jesień, 
przy okazji wyborów do Sejmu i Senatu 
RP. W powiecie mikołowskim i całym 
okręgu rybnickim zapowiada się pasjo-
nująca rywalizacja. Odejście Izabeli Kloc 
tworzy sporą polityczną lukę, o której 
wypełnienie potoczy się zapewne ostra 
walka, nie tylko w łonie PiS. Mikołow-
ska posłanka zawsze miała dobre wyniki.  
W powiecie mikołowskim głosowali na 
nią nie tylko zwolennicy PiS, ale tak-
że osoby, dla których liczy się nie tylko 
partyjny szyld, ale także lokalna identy-
fikacja. Cztery lata temu w wyborach do 
Sejmu na Izabelę Kloc głosowało ponad 
43 tys. osób. Kto w październiku zago-
spodaruje ten kapitał?

Na razie partyjni liderzy 
niechętnie odkrywają 
karty. 

Na pewno gęsto zrobi się na liście 
PiS. Mocnym kandydatem może oka-
zać się Michał Woś, były wicemarszałek 
województwa śląskiego, awansowany 
niedawno na ministra w miejsce Be-
aty Kempy. Kto wie, czy Bolesław Pie-
cha startem do Sejmu nie zechce sobie 
osłodzić goryczy porażki w wyborach 
do europarlamentu? Mówi się także  
o kandydaturze Julii Kloc-Kondrac-
kiej, radnej sejmiku śląskiego i córce 
europosłanki Izabeli Kloc. To nie jest 
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ORZESZE
Rybnicka 3

ŁAZISKA GÓRNE 
Barlickiego 1

 ŁAZISKA GÓRNE
Św. Jana Pawła II 4c

www.optica-biel.eu | facebook.pl/optica.biel | opticabiel@gmail.com

CENY PROMOCYJNE NA SZKŁA PROGRESYWNE VARILUX I FOTOCHROMY TRANSITIONS

WYSOKIE RABATY szczegóły tel. 604 196 619

R E K L A M A

R E K L A M A

u Wybory do Parlamentu Europejskiego dały ciekawy obraz preferencji politycznych w powiecie mikołowskim. 
Wywołały też pytanie, na które odpowiedź poznamy dopiero na jesień: kto wypełni polityczną lukę po Izabeli Kloc?

Od wyborów do wyborów
u Przedwyborcze sondaże, nawet te tajne 

zrealizowane na zlecenie Prawa i Sprawiedliwości, 
dawały tej partii szanse na dwa mandaty  
z województwa śląskiego. Mikołowska posłanka 
Izabela Kloc, startując z trzeciego miejsca na liście 
miała więc świadomość, że zachowanie tej pozycji 
nie jest gwarancją sukcesu. Walczyła o drugi 
wynik w PiS i tego dokonała. 

PiS KE

Śląsk

43,25% 40,24%

Powiat

43,79% 39,88%



dobra informacja dla obecnych posłów, którzy za-
pewne zechcą ubiegać się o reelekcję: Teresy Glenc, 
Grzegorza Janika, Grzegorza Matusiaka i Czesława 
Sobierajskiego. Na liście rybnickiego okręgu musi 
się znaleźć przynajmniej jeden kandydat z powia-
tu mikołowskiego. Czy swoich sił spróbuje Adam 
Lewandowski, szef powiatowego PiS i wiceprezes 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej? Na to pytanie nie znamy 
jeszcze odpowiedzi. Podobnie, jak nie wiemy co 
zrobi Platforma Obywatelska. W okręgu rybnickim 
PO ma troje silnych posłów, którzy mają duże szan-
sę na reelekcję: Gabriela Lenartowicz, Krzysztof 
Gadowski i Marek Krząkała. Jeśli jednak utrzyma 
się obecne, stosunkowo niskie poparcie dla PO, ta 
trójka może się nie zmieścić w Sejmie. 

Nie wolno też wykluczyć 
odwrócenia tendencji, którą może 
dać zapowiadany przez opozycję 
sojusz z samorządowcami. 

Jeśli na listach PO (albo KE) pojawi się desant  
z urzędów miejskich i starostw, powiat mikołowski ma 
dwóch pewniaków z szansami na przyzwoity wynik. 
Stanisław Piechula z dużą przewagą wygrał wybory na 
burmistrza Mikołowa i może stosunkowo łatwo od-
wołać się do ubiegłorocznego elektoratu. Rośnie także 
popularność i rozpoznawalność Mirosława Dużego, 
który jest nie tylko starostą ale także liderem powia-
towych struktur PO. Na razie jest więcej pytań, niż 
odpowiedzi. Jednego za to możemy pewni, że walka 
o polski parlament zapowiada się równie ciekawie,  
a może ciekawiej, niż bój o europarlament. Jako gazeta 
mocno osadzona w realiach powiatu mikołowskiego 
będziemy Państwa namawiać, aby podczas decyzji 
wyborczych kierować się nie tylko politycznymi sym-
patiami, ale także patriotyzmem lokalnym. 

Jerzy Filar
PS. W analizie nie uwzględniliśmy Wiosny, ponie-

waż - naszym zdaniem - partia ta nie ma większego 
znaczenia dla rozwoju sytuacji politycznej w Polsce, 
regionie i powiecie mikołowskim.
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Otworzyliśmy
Punkt Partnerski

Szczegóły na www.tauron.pl/punkty-partnerskie

Przyjdź do nas i dowiedz się więcej, o:

OFERCIE TAURONA - przedstawimy ceny dla różnych 
grup taryfowych oraz aktualne promocje

ZAWARCIU UMOWY - pomożemy przy zawarciu 
umowy na prąd i gaz

ROZLICZENIACH - przyjmiemy zgłoszenie korekty 
rozliczeń, zmiany prognoz

INNYCH ZGŁOSZENIACH - pomożemy w uzyskaniu 
odpowiedzi na wszelkie pytania

Znajdziesz nas w Mikołowie, ul. Krakowska 13A

MIKOŁÓW ul. Młyńska 2
(pod sklepem Biga)

tel. 692 996 221

R E K L A M A
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u Wybory do Parlamentu Europejskiego dały ciekawy obraz preferencji politycznych w powiecie mikołowskim. 
Wywołały też pytanie, na które odpowiedź poznamy dopiero na jesień: kto wypełni polityczną lukę po Izabeli Kloc?

Od wyborów do wyborów

11

Ornontowice

PiS KE

56,53 27,52

Mikołów

PiS KE

37,74 46,18

Łaziska

PiS KE

44,89 38,86

Wyry

PiS KE

45,21 37,44
Orzesze

PiS KE

51,43 31,96
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Sfinansowano ze środków Powiatu Mikołowskiego

Centrum Zdrowia w Mikołowie Sp. z o. o. realizuje projekt dofinansowany z Funduszy Europejskich pt.

„Doposażenie Szpitala Powiatowego w Mikołowie w aparaturę medyczną 
w celu osiągnięcia kompleksowej opieki nad kobietą i noworodkiem”.

Wartość projektu: 1 339 960 zł
Wkład Funduszy Europejskich: 1 138 966 zł       Wkład Powiatu Mikołowskiego: 200 994 zł

Projekt jest realizowany w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

Oś Priorytetowa X „Rewitalizacja oraz infrastruktura społeczna i zdrowotna” 
Działanie 10.1. „Infrastruktura ochrony zdrowia”.

Przedmiotem projektu jest zwiększenie konkurencyjności Szpitala poprzez doposażenie oddziałów realizujących opiekę nad mat-
ką i dzieckiem. Wyposażone w specjalistyczny sprzęt medyczny zostaną oddziały: ginekologiczno-położniczego, noworodkowy, blok 
porodowy oraz blok operacyjny. 

Aparatura medyczna zakupiona w ramach projektu to: 

Dzięki pozyskanym środkom z Unii Europejskiej i Powiatu Mikołowskiego możemy zwiększyć jakość, skuteczność i do-
stępność świadczonych usług medycznych. Wpłynie to również na wzrost bezpieczeństwa pacjentów i szybszą diagnozę.  
Proces leczenia będzie kompleksowy i bardziej skoordynowany. 

Więcej informacji dotyczących projektu znajdą Państwo na stronie internetowej: www.szpital-mikolow.com.pl
ZAPRASZAMY DO KORZYSTANIA Z NASZYCH USŁUG !!!

Kilkadziesiąt osób uczestniczy-
ło w zorganizowanym 23 ma-
ja w Sali Obsługi Interesanta 

Starostwa Powiatowego w Mikołowie 
otwartym posiedzeniu Komisji Zdro-
wia i Spraw Społecznych Rady Powia-
tu. Tematem wiodącym były kwestie 
dotyczące osób niepełnosprawnych  
z terenu powiatu mikołowskiego.

Wśród problemów poruszonych  
w trakcie dyskusji zasygnalizowany zo-
stał brak możliwości uzyskania na tere-
nie powiatu mikołowskiego orzeczenia 
o niepełnosprawności i konieczność 
wyjazdów do ZUS w Rybniku, co jest 
znacznym utrudnieniem, zważywszy 
wymóg osobistego stawiennictwa.

Samorządowcy wyjaśniali, iż kwestia 
ta była już poruszana i szukano różnych 
rozwiązań m.in. możliwość przyjmowa-
nia mieszkańców naszego powiatu w sie-
dzibie ZUS w sąsiednich Tychach, na co 
jednak na razie nie uzyskano zgody. Jed-
nak, jak przekonywano, nawet nie brak 
miejsca, czy finanse są tu głównymi prze-
szkodami, a deficyt lekarzy orzeczników.

Obecnie co 77 osoba  
w powiecie mikołowskim 
jest niepełnosprawna, zaś 
w skali roku w naszym 
powiecie wydaje się 
około 1200 orzeczeń  
o niepełnosprawności. 

Wskazano również na konieczność li-
kwidacji barier architektonicznych. Po-
jawił się także wątek dotyczący planowa-
nych zmian w ustawodawstwie w kwe-
stii orzecznictwa o niepełnosprawności. 
Innym podnoszonym w trakcie dyskusji 
problemem jest brak psychiatry dziecię-
cego na terenie powiatu mikołowskiego. 

Pewnym rozwiązaniem, co prawda 
dla osób dorosłych jest możliwość sko-
rzystania z pomocy Punktu konsul-
tacyjno-terapeutycznego przy Cen- 
trum Integracji Społecznej w Mi- 
kołowie przy ulicy Krawczyka 16. 
Można w nim uzyskać darmową po-
moc psychologa czy skorzystać z sesji 
terapeutycznej w gabinecie w Miko-
łowie w każdy wtorek od godziny 
10.00 do 18.00 (po wcześniejszym za-
pisaniu się). tel.: 32 738 09 76, e-mail: 
kontakt@cis.mikolow.eu

W trakcie spotkania przedstawio-
ny został skład Powiatowej Społecznej 
Rady ds. Osób Niepełnosprawnych, 
rozdawano też przygotowany przez sta-
rostwo, z myślą o niepełnosprawnych  
i ich opiekunach, informator zawierają-
cy najważniejsze dane o szkołach i pla-
cówkach pomocowych działających na 
rzecz tego środowiska, a znajdujących 
się na terenie powiatu, rodzajach orze-
czeń czy ulgach, z których mogą skorzy-
stać osoby niepełnosprawne.

Starosta mikołowski Mirosław Du-
ży w obecności Grażyny Nazar, 
członka Zarządu Powiatu oraz Ra-

fała Kwapulińskiego specjalisty ds. osób  
z niepełnosprawnością wręczył nominacje 
członkom Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych. Otrzymali je: 
Artur Matysiak, Bożena Kolanek, Alek-

sandra Buczek, Marzena Borucka i Do-
rota Chmiel. W trakcie spotkania starosta 
zapewnił o woli współpracy ze środowi-
skiem osób niepełnosprawnych w naszym 
powiecie i działaniach na rzecz poprawy 
warunków ich życia, chociażby likwidację 
barier architektonicznych poprzez budowę 
windy w budynku starostwa. 

Kiedy tworzono PCPR praco-
wało w nim pięć osób. Dziś 
zatrudnionych jest 24, zaś 

obecna siedziba przy ul. Chopina w Ła-
ziskach jest trzecią lokalizacją Centrum. 

Jednak w ciągu tych dwóch dekad, nie 
tylko przybywało pracowników i zmienia-

no siedziby, ale przede wszystkim zmie-
niały się zadania, przed którymi stawali 
pracownicy PCPR. Właśnie temu poświę-
cone było wystąpienie dyrektor Mirelli Ba-
naś, która przybliżyła zarówno strukturę 
tej jednostki, zakres działań jak i zadania 
przed nią stojące.

- Przed nami wiele pracy, ale my się 
pracy nie boimy. Wiem, że przed nami stoi 
również wiele wyzwań, ale też osiągnięć  
i sukcesów - mówiła dyrektor Mirella Ba-
naś, dziękując wszystkim którzy wspierali  
i wspierają pracowników PCPR w ich 
pracy. 

Szczególne podziękowania skierowa-
ła do trzech starostów, obecnego Miro-
sława Dużego oraz jego poprzedników 
Henryka Jaroszka i Eugeniusza Wycisły. 
Słowa wdzięczności popłynęły również 
w stronę samorządowców, przedstawi-
cieli sądu, policji, ośrodków pomocy 
społecznej, adopcyjnych, szkół i organi-
zacji społecznych.  

Z okazji jubileuszu statuetkami wy-
różnieni zostali pracownicy PCPR: Zofia 
Nitecka, Wanda Rycak, Edyta Ryguła, Lilla 
Bednarek, Joanna Szewczyk, Teresa Twar-
dzik, Renata Wojciech-Godlewska, Moni-
ka Jędrowska, Renata Brząkalik, Katarzy-
na Lasińska - Matyjasik i Adrian Pryczek.  

W Mikołowie zorganizowa-
ny został Dzień Godności 
Osoby z Niepełnospraw-

nością Intelektualną, który odbył się 
pod honorowym patronatem starosty 
mikołowskiego Mirosława Dużego 
oraz burmistrza Mikołowa Stanisława 
Piechuli. 

Obchody rozpoczęła msza święta od-
prawiona w mikołowskiej bazylice, skąd 
po jej zakończeniu wyruszono na Rynek. 
W przemarszu osobom niepełnospraw-
nym: podopiecznym Warsztatów Terapii 
Zajęciowej, Ośrodka Rehabilitacyjno-
-Edukacyjno-Wychowawczego, uczniom 
szkół specjalnych i integracyjnych towa-
rzyszyła orkiestra dęta Komendy Woje-

wódzkiej Policji w Katowicach oraz ze-
spół mażoretek Akcent z Katowic-Ligoty. 

Po ich występie na scenie pojawili się 
artyści reprezentujący placówki opie-

kuńcze i szkoły, którzy tańcem i śpie-
wem udowodnili, iż niepełnospraw-
ność nie jest przeszkodą, by cieszyć się 
życiem.

u Nominacje do Powiatowej Społecznej Rady 
ds. Osób Niepełnosprawnych

Będą radzić

Brak orzeczników 
i dziecięcego psychiatry

• respirator
• videolaryngoskop
• morcelator
• dwa defibrylatory
• dwa łóżka porodowe

• aparat do znieczulenia
• wielostanowiskowy aparat KTG
• dwa aparaty USG
• kardiomonitor
• aparat EKG

• stanowisko do resuscytacji 
noworodków

• zestaw do zabiegów ginekologicznych 
(laparoskop, histeroskop) 

Mają prawo do godnego życia

Dwie dekady z rodzinami w potrzebie
u W łaziskim MDK odbył się jubileusz 20-lecia 

funkcjonowania Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Mikołowie z siedzibą w Łaziskach Górnych. 
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Odznakę „Strażak Wzorowy” uzy-
skał Krystian Lein z OSP Panio-
wy. Dodatkowo czeski Związek 

Ochotniczych Straży Pożarnych nadał 
Medal za współpracę międzynarodową  
II-stopnia druhowi Sławomirowi Bijakowi, 
członkowi prezydium Zarządu Oddziału 
Wojewódzkiego ZOSP RP w Katowicach. 

Odznaki za wysługę lat otrzymali Jan 
Pająk - 65 lat i Stanisław Radziszewski - 55 
lat, obaj z OSP Mikołów. Władze powiatu 
na uroczystościach reprezentował wice-
starosta Tadeusz Marszolik. 

22 maja tym razem w Komendzie Powia-
towej PSP Mikołów swoje obchody mieli 
zawodowi strażacy. Zaprezentowano cztery 
nowe wozy. Trzy z nich trafiły do jedno-
stek ochotniczych. Opel do OSP Bujaków, 
iveco do OSP Mikołów, zaś renault do 
OSP Jaśkowice. Wszystkie to lekkie wozy 
bojowe. Dodatkowo Komenda Powiatowa 
Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie 

zyskała dziewięcioosobowego busa. Zakup 
tych samochodów był możliwy dzięki po-
mocy finansowej marszałka Województwa 
Śląskiego, Ministra Spraw Wewnętrznych, 
pomocy samorządów oraz Narodowego  
i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej. 

W uroczystości uczestniczyli przed-
stawiciel parlamentu RP, samorządowcy 
powiatu mikołowskiego, przedstawiciele 
Komendy Wojewódzkiej PSP, władz woje-
wódzkich OSP, duchowni, policjanci, pra-
cownicy zarządzania kryzysowego, leśnicy. 
Najważniejsi tego dnia byli jednak straża-
cy, zarówno ci dla których jest to zawód, 
jak i druhny i druhowie z jednostek ochot-
niczych. Tym najlepszym wręczono tego 
dnia medale i awanse na wyższe szarże. 

Złoty medal Za zasługi dla Pożar-
nictwa otrzymali starszy ogniomistrz 
Adam Roj, zaś srebrny starszy ognio-
mistrz Przemysław Babiarski.

Tego dnia na stopień aspiranta 
awansowano młodszych aspirantów: 
Mariusza Fitykę i Krzysztofa Stawo-
wego. Stopień starszego ogniomistrza 
nadano ogniomistrzowi Cyprianowi 
Szałowskiemu, zaś ogniomistrzów: 
Robertowi Janeczkowi, Tomaszowi Ka-
mińskiemu, Robertowi Rzepce i Kry-
stianowi Paszkowi. 

Młodszymi ogniomistrzami zostali 
Marcin Gaschi i Marcin Telinga,  starszym 
sekcyjnym został Ryszard Ciężak, zaś sek-
cyjnym Piotr Urbanek. 

Nominacji dokonał zastępca Śląskiego 
Komendanta Wojewódzkiego PSP starszy 

brygadier Adam Wilk w asyście Komen-
danta mikołowskiej PSP brygadiera Da-
miana Krawczyka. 

W trakcie wojewódzkich obchodów 
Dnia Strażaka 24 maja awansowani zostali 
na stopień: brygadiera Damian Krawczyk, 
starszego kapitana Krzysztof Kołodziej, 
zaś kapitana Marek Walczak. 

List gratulacyjny Śląskiego Komen-
danta PSP w Katowicach odebrał kapi-
tan Marek Walczak, zaś strażacy: Rena-
ta Augustyniak-Orzechowska, Mariusz 
Fityka, Marek Ogierman i Piotr Strze-
lecki otrzymali nagrody komendanta 
powiatowego. 

Swoje nagrody przyznali również sa-
morządowcy. Wyróżnienie starosty mi-
kołowskiego otrzymali: Rafał Waszak, 
Tomasz Witos, Tomasz Furtak, Grzegorz 
Kuśmierz i Ryszard Kałuża, zaś burmistrz 
Mikołowa wyróżnił pracowników cywil-
nych komendy: Michalinę Sąsała, Justynę 
Oleszek i Henryka Kamińskiego. Z kolei 
samorządowcy powiatu mikołowskie-
go za wsparcie udzielane straży pożar-
nej otrzymali okolicznościowe grawery.  
W imieniu samorządowców powiatu mi-
kołowskiego życzenia i podziękowania 
strażakom złożył wicestarosta Tadeusz 
Marszolik.

Najliczniejsze, bo 28-osobowe grono wyróżnionych to li-
cealiści z I LO im. Karola Miarki w Mikołowie. Ośmiu 
stypendystów uczy się w II LO im. rotmistrza Witolda 

Pileckiego. 12 wyróżnionych to uczniowie ZST w Mikołowie, 
trzy stypendystki to uczennice ZSP w Ornontowicach, a dwóch 
uczniów uczęszcza do ZSEiU w Łaziskach Górnych. 

Stypendia zostały przyznane za pierwszy semestr roku szkolne-
go 2018/2019 w trzech kategoriach:

• za wybitne wyniki w nauce (34 uczniów)
• za wybitne osiągnięcia w nauce (9 uczniów)
• za wybitne osiągnięcia sportowe (10 uczniów).
Aby uzyskać wsparcie za wybitne wyniki w nauce należy mieć 

średnią ocen przynajmniej 5,1. Wśród wyróżnionych znaleźli się 

laureaci olimpiad i konkursów, m.in.: Olimpiady Wiedzy o Me-
diach, konkursu ekologicznego, dziennikarsko-fotograficznego, 
konkursu „Bezpieczna Praca w Rolnictwie” czy też finaliści Olim-
piady Wiedzy Górniczej o Złotą Lampkę. Z kolei wśród wyróżnio-
nych za laury sportowe znaleźli się uczniowie osiągający sukcesy, 
m.in. w sztukach walk, szachach, podnoszeniu ciężarów czy też  
w walkach rycerskich. 

- Gratuluję wam, bo to wasz wielki sukces, a te stypendia są 
nagrodą za wasz trud i pracę - mówił starosta Mirosław Duży 
wręczając stypendia. Od 2020 roku będą one przyznawane raz 
w roku na zakończenie roku szkolnego, zaś o stypendia staro-
sty będą mogli ubiegać się również stypendyści Prezesa Rady 
Ministrów.

Wyróżniono dziesięć najlep-
szych prac. Ich autorzy, któ-
rzy przybyli na rozdanie na-

gród wraz z rodzicami otrzymali dyplo-
my oraz upominki w postaci plecaków 
ufundowanych przez starostwo. Otrzy-
mali je: Igor Nieradzik, Kornelia Kosty-
ra, Aneta Jastrzembska, Anna Brandys, 
Emilia Olszewska, Oliwier Fudala, Igna-
cy Bednarz, Paweł Czech, Marta Luka-
sek, Paweł Paszczela. Nagrody wręczali 
jurorzy konkursu podkreślając przy tej 
okazji, jak ważne są postawy proekolo-
giczne krzewione już od najmłodszych 
lat. O tym również traktowała zapre-

zentowana dzieciom bajka „Opowieści 
z zielonego parku”. Maluchy miały rów-
nież okazję zobaczyć budynek starostwa 
oraz przekonały się co kryją podziemia, 
w których kiedyś znajdował się schron. 

W jury zasiedli: Grażyna Nazar, prze-
wodnicząca komisji (członek Zarządu 
Powiatu) oraz członkowie: Joanna Kra-
jewska (zastępca naczelnika w Wydziale 
Ochrony Środowiska), Monika Piórec-
ka-Karolak (naczelnik Wydziału Admi-
nistracji Architektoniczno-Budowlanej), 
a zarazem główna pomysłodawczyni 
konkursu oraz Łukasz Ryguła (Sekretarz 
Powiatu).

u W sali sesyjnej starostwa odbyło się wręczenie 
nagród w ekologicznym konkursie plastycznym 
„Siwy dym kontra błękitne niebo i biały obłoczek”. 
Był on skierowany do przedszkolaków z rocznika 
2013 z placówek oświatowych z terenu powiatu 
mikołowskiego. 

Eko-przedszkolaki

Odznaczenia i wyższe szarże na dzień strażaka
u Maj to czas strażackich świąt. Miejskie i powiatowe  

obchody Dnia Strażaka odbyły się 19 maja.  
Tego dnia odprawiono mszę w bazylice  
w intencji strażaków i ich rodzin, zorganizowano 
przemarsz strażackich formacji ulicami Mikołowa 
i uroczysty apel na rynku. Wręczono również 
medale i odznaczenia. Złoty Medal za Zasługi 
dla Pożarnictwa otrzymał Marcin Promny z OSP 
Paniowy, zaś srebrny Dariusz Waligóra zastępca 
komendanta Powiatowego Policji w Mikołowie. 

Uroczystość odbyła się w Komendzie Powiatowej PSP Mikołów, jednej z najnowocześniejszych komend w regionie.

Warto się uczyć
u 53 uczniów z pięciu szkół średnich powiatu 

mikołowskiego otrzymało stypendium starosty 
mikołowskiego w wysokości 1000 zł. 

Najliczniejszą grupę stypendystów stanowili uczniowie I LO im. Karola Miarki w Mikołowie.



Zorganizowany przez Mi-
kołowskie Centrum Or-
ganizacji Pozarządowych, 

już po raz piąty, Dzień Aktywno-
ści Społecznej, to świetna okazja, 

aby dowiedzieć się czym zajmują 
NGO’sy. Tego dnia prezentowały 
się między innymi: Hufiec ZHP 
Ziemi Mikołowskiej, Mikołowscy 
Seniorzy, Centrum Społecznego 

Rozwoju, mikołowskie OSP, Pol-
ski Związek Niewidomych Koło 
w Mikołowie i stowarzyszenia 
Uśmiech, O’Rety Team, Zmiana  
i Krystyny.

Po prezentacji aktywności 
społecznych przyszedł czas na 
aktywność sportową, wszystko za 
sprawą finału akcji Jordan Basket 
Plus. Organizowany od 2017 roku 
przez Szczepana Cackowskiego  
i Wspólnotę 3SIEDEM, projekt 
Jordan Basket Plus popularyzuje 
grę w koszykówkę wśród dzieci ale 
i dorosłych mikołowian. Finał po-
przedzają tygodniowe treningi ko-
szykówki dla dzieci, prowadzone 
w hali MOSiR przez zaproszonych 
gości ze Stanów Zjednoczonych.  
1 czerwca równo o 15:00 na 
dwóch boiskach rozłożonych na 
płycie Rynku rozpoczęły się fina-
łowe, pokazowe rozgrywki. 

Poza grupami najmłodszych 
zawodników, swój mecz rozegra-
li również reprezentanci Polski  
w koszykówce na wózkach. Koszy-
karskie popisy zgromadziły tego 
dnia tłumy mieszkańców. Choć 
nie była to jedyna atrakcja przygo-

towana przez organizatorów. Wy-
stępy muzyczne z wykorzystaniem 
steel drums i innych perkusjona-
liów, kilkunastometrowa ścianka 
do wspinaczki oraz miotacz piany 
z powodzeniem zachęciły zgroma-
dzonych na Rynku mieszkańców 
do wspólnej zabawy.

Tymczasem ruszyły już zapisy 
na kolejną, jesienną edycję Jor-
dan Basket Plus, finansowaną ze 
środków budżetu obywatelskiego. 
Rodziców chcących zapisać swo-
je pociechy na bezpłatne zajęcia 
gry w kosza, odsyłamy na stronę:  
www.jordanbasket.eu

Kolejne duża impreza na Ryn-
ku, przed nami, jeszcze w tym 
miesiącu. 29 i 30 czerwca święto-
wać będziemy Dni Mikołowa. Na 
scenie zaprezentują się między 
innymi Autentikos, Gromee, Ba-
ranovski, zespół Weekend oraz 
Sylwia Grzeszczak. 
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Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Mikołowie zachęca 
do składania wniosków elektronicznych o świadczenia 
500+, 300+ i inne na nowy okres świadczeniowy. Od 1 

lipca br. znacznie uproszczone zostaną formularze dotyczące świad-

czeń 500+ oraz zniesione zostanie kryterium dochodowe. Świadcze-
nia 500+ będą przysługiwać wszystkim dzieciom do 18 roku życia.

Gorąco zachęcamy do składania wniosków za pośrednictwem 
bankowości elektronicznej.

Niektóre narzucone gminom 
zmiany mogą zaskakiwać. Swo-
jego stanowiska wobec nich nie 

kryje zastępca burmistrza Mikołowa Ma-
teusz Handel, inicjator Budżetu Obywatel-
skiego. Przede wszystkim zniesiony został 
podział miasta na okręgi.

- Sposób funkcjonowania budżetu, jaki 
my przygotowaliśmy w poprzednich edy-
cjach, uwzględniał podział miasta na okrę-
gi. Była to gwarancja realizacji co najmniej 
jednego ze zgłoszonych projektów w danej 
okolicy (jeśli tylko uzyskana była minimal-
na frekwencja). Nowa ustawa taki podział 
znosi. Oznacza to, że projekty przeznaczo-
ne do realizacji w sołectwach i dzielnicy bę-
dą musiały konkurować wzajemnie ze sobą 
i z projektami z centrum. Wydaje mi się, że 
nasz system pod tym względem funkcjo-
nował lepiej. Jednakże nowe rozwiązanie 
zostało narzucone odgórnie powszechnie 
obowiązującymi przepisami prawa i musi-
my je przyjąć - tłumaczy Mateusz Handel 
zastępca burmistrza Mikołowa. Wniosek 
nasuwa się sam: w tej edycji trzeba będzie 
zadbać o dobrą promocję projektu i mobi-

lizację do głosowania. Warto zachęcić ro-
dzinę i znajomych, by oddali głos na dany 
projekt. Oczywiście sam budżet obywatel-
ski uważam za świetne narzędzie służące 
temu, by mieszkańcy mogli mieć bezpo-
średni wpływ na swoje otoczenie. 

Do wykorzystania na 
projekty ponownie 
będzie 1 mln zł. 

Obowiązywać będą jednak dwie pule: 
dla projektów „małych” do 60 000 zł prze-
znaczonych będzie 400 000 zł i dla projek-
tów „dużych” od 60 001 zł do 200 000 zł 
zarezerwowana będzie kwota 600 000 zł. 
Realizowane będą projekty z najwyższą 

liczbą punków aż do wyczerpania środ-
ków danej puli. Dzięki takiemu systemo-
wi będziemy mogli zrealizować przynaj-
mniej 10 projektów w różnych częściach 
miasta. Kolejna zmiana dotyczy progu 
wiekowego upoważniającego do oddania 
głosu. Próg zniknął. 

Oznacza to, że głosować 
może każdy mieszkaniec 
Mikołowa.

Urzędnicy finalizują już formalności 
związane ze zmianą przepisów dotyczą-
cych budżetu obywatelskiego. 

Nabór projektów rozpocznie się  
24 czerwca i potrwa do 12 lipca. 

Nowy Budżet Obywatelski
u Już 24 czerwca Urząd Miasta rozpocznie nabór projektów do piątej 

edycji budżetu obywatelskiego. Przynosi ona z sobą pewne zmiany.  
To pokłosie ustawy z 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw 
w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 
funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. 

MATEUSZ HANDEL, zastępca burmistrza Mikołowa 
- Budżet Obywatelski to projekt będący najbliżej 

mieszkańców, daje im możliwość decydowania o swojej 
najbliższej okolicy. To instrument wzmacniający nasze 
obywatelskie postawy. Warto więc świętować 5. rocz-
nicę mikołowskiego BO najpierw złożeniem projektu,  
a potem głosowaniem. 

500+, 300+ i inne świadczenia

u Za nami kolejna duża impreza na rynku. 1 czerwca, w dzień dziecka fetowali wszyscy.

Aktywny Mikołów
u Poza atrakcjami przygotowanymi dla najmłodszych, tego dnia 

świętowali również wolontariusze i pracownicy organizacji 
pozarządowych, które działają na rzecz mieszkańców Mikołowa.STANISŁAW PIECHULA, 

burmistrz Mikołowa 
Cieszy fakt, że Rynek tęt-

ni życiem. Dzięki działaniom 
stowarzyszeń, osób pry-
watnych i jednostek urzę-
du tworzymy kompleksową 
ofertę kulturalną w Mikoło-
wie. Imprezy takie jak Dzień 
Godności, Dzień Aktywno-
ści Społecznej, Jordan Ba-
sket Plus, czy letnie koncerty 
na Rynku zachęcają miesz-
kańców do wspólnej zabawy 
i integracji. Już niebawem 
kolejna taka okazja, zapra-
szam serdecznie wszyst-
kich na wspólne świętowa-
nie Dni Mikołowa, w ostat-
ni weekend czerwca, do zo-
baczenia”. 

- Przeprowadzone zostały dwa etapy. 
Organizatorem pierwszego był Burmistrz 
Mikołowa, drugiego Starosta Mikołowski. 
W pierwszym etapie w każdym mikołow-
skim przedszkolu grupa rocznika 2013r. 
mogła przygotować swoje prace. Spośród 
nich, komisja wskazana przez dyrektora 
każdej z placówek, wybierała po trzy, które 
następnie przekazano do Urzędu Miasta. 
Komisja powołana w UM Mikołów wy-
brała po jednej spośród doręczonych prac 
z każdej placówki, te następnie przekaza-
no Staroście Mikołowskiemu. Z Mikołowa 
przedłożyliśmy prace 4 przedszkolaków 
- mówi zastępca burmistrza Iwona Spy-
chała-Długosz.

Uwagę jury zwróciły szczególnie nastę-
pujące prace: z Przedszkola Niepublicz-
nego im. Złotej Rybki: Anna Zielińska, 
Hanna Cieplak, Paweł Czech - wybrana 

praca. Ze Szkoły Podstawowej nr 8 Od-
dział Przedszkolny, Paniowy: Ksawery 
Śliwiński, Maja Nawrocka, Paweł Pasz-
czela - wybrana praca. Z Przedszkola  
Nr 2 im. Kubusia Puchatka, wybrana pra-
ca Ignacego Bednarza. Z Przedszkola Nr 8 
im. Czerwonego Kapturka: wybrana pra-
ca Anny Brandys.

Umowa, na podstawie której zreali-
zowano konkurs powstała w ramach 
realizacji projektu pn.: „J-ednolita  
S-trategia T-erytorialna + spójny obszar 
funkcjonowania powiatu mikołowskiego 
poprzez wzmocnienie mechanizmów 
efektywnej współpracy JST” realizują-
cego cel strategiczny: „Infrastruktura 
społeczna oraz przestrzeń dostosowana 
do potrzeb obecnych i przyszłych miesz-
kańców obszaru funkcjonowania powia-
tu mikołowskiego”. 

Przedszkolaki o ekologii
u Znamy już wyniki ogłoszonego przez Wydział 

Ochrony Środowiska Urzędu Miasta konkursu 
ekologicznego dla przedszkolaków z rocznika 
2013. Zabawa obejmująca zasięgiem cały powiat 
mikołowski, prowadzona była pod hasłem „Siwy 
dym kontra błękitne niebo i biały obłoczek”. 
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Zapraszamy na Wierzysko
Burmistrz Miasta zaprasza 

w poniedziałek 24 czerwca 
na doroczną Mszę św. plenerową 

na łaziskim Wierzysku, 
która sprawowana będzie 

o godzinie 17.00

Letnia pogoda to zwiastun nie tylko 
zbliżających się wakacji. W samo-
rządzie ten czas to okres wzmożo-

nych inwestycji. A w tym roku w naszym 
mieście znów będzie się sporo działo. 

Intensywne prace prowadzone są w Ła- 
ziskach Dolnych, gdzie powstaje parking 

na 24 miejsca, w tym dwa dla osób nie-
pełnosprawnych. Wkrótce ruszą też pra-
ce związane z wykonaniem nawierzchni 
z kostki brukowej drogi łączącej osiedle 
Zośka z ul. Piękną, Wesołą i Orzeską. 
Prace zostały rozpoczęte jeszcze w roku 
ubiegłym, a w tym budowa drogi zostanie 
zakończona.

Łaziska „Żabka” - najnowocześniej-
sze i najpopularniejsze kąpielisko 
w naszym powiecie już zaprasza do 

skorzystania ze swoich atrakcji. Dzięki in-
stalacjom PEC woda w basenach ma stałą 
temperaturę i jest podgrzewana do 28 stop-
ni w brodziku, 27 w basenie rekreacyjnym 
i 24 w basenie sportowym. W ubiegłym 
roku na „Żabce” pojawiła się nowa atrak-
cja taras do opalania. W tym roku przed 
sezonem zmodernizowano zjeżdżalnię i 
system uzdatniania wody oraz sterowania 

atrakcjami - teraz można manualnie stero-
wać atrakcjami wodnymi: sztuczną rzeką, 
gejzerem, grzybkiem wodnym i masażami.

Na dobre rozkręcił 
się w naszym mie-
ście czas imprez 

i pikników. W tym roku, po raz 
pierwszy wspólną imprezę z okazji 

Dnia Dziecka w Centrum Frajdy 
Ogrodowa zorganizował łaziski 
MDK oraz MOSiR. Wspólna za-
bawa przy wyśmienitej pogodzie 
była strzałem w dziesiątkę, o czym 

świadczyły tłumy dzieci, młodzie-
ży i wielu rodzin, które w tym 
dniu odwiedziły strefę zabaw przy 
Ogrodowej. To była najweselsza  
i najbardziej kolorowa impreza  
w naszym mieście i nie mogło być 
inaczej, bo jej bohaterami były na-
sze maluchy. 

Przed nami 22 czerwca 
Świętojańskie Dni Łazisk. 

Na terenie popularnej „Żab-
ki” nie zabraknie atrakcji. Festyn 
rozpocznie się o godzinie 17.00 
koncertem Orkiestry Dętej KWK 
„Bolesław Śmiały”, od 18.00 na 

scenie zaprezentują się zespoły 
dziecięce i młodzieżowe działają-
ce przy Miejskim Domu Kultury.  
O godzinie 19.00 nastąpi wręcze-
nie tytułów: Łaziszczanina Roku  
i Honorowego Łaziszczanina Ro-
ku. Wyróżnieni też zostaną spor-
towcy, artyści, przyznany zostanie 

tytuł Rzemieślnika Roku. Około 
19.30 rozpocznie się koncert ze-
społu Future Folk, a wieczorem, 
około 20.45 zagra Game Cover. 
Dobrą zabawę w Łaziskach zakoń-
czy występ Sebastiana Riedla z ze-
społem Cree, który rozpocznie się 
około 22.30. 

u Strażacy z OSP  
w Łaziskach Średnich 
świętowali jubileusz 
90-lecia. Uroczyste 
obchody rozpoczęła 
msza św. sprawowana 
w intencji strażaków  
i ich rodzin, a następnie 
w amfiteatrze  
w Łaziskach Średnich 
odbył się uroczysty 
apel i piknik strażacki.

Nowe inwestycje

Łaziszczanka Mistrzynią Świata
Powołana do reprezentacji Pol-

ski, zawodniczka Polonii Ła-
ziska - Nicola Kobiór wraz ze 

swoją koleżanką - Nicolettą Dudziak 
zawodniczką Polonii 1912 Leszno, zdo-
były tytuł Mistrzyń Świata w turnieju 
par Mistrzostw Świata Juniorów do lat 
18 w Kręglarstwie Klasycznym, które 
rozegrano w czeskich Rokicanach. 

Z kolei w finale turnieju indywidual-
nego Nicola z wynikiem 597 kręgli zdo-
była brązowy medal oraz tytuł II Wice-
mistrzyni Świata. 

NICOLA KOBIÓR
Droga do mistrzostwa świata była dość zacięta, ponieważ tylko jeden pojedynek 

wygrałyśmy 2:0, a każdy następny był zależny od rzutów zwycięstwa, które udało nam 
sie wygrać. Grałyśmy przeciwko reprezentantkom Rumunii, Słowenii oraz dwukrotnie 
z reprezentantkami Austrii. Jestem naprawdę dumna z naszej gry, nie czułyśmy wiel-
kiego stresu, wspierałyśmy się wzajemnie oraz słyszałyśmy wielkie kibicowanie naszej 
drużyny, co jeszcze bardziej nas motywowało do walki. Był to mój pierwszy występ na 
mistrzostwach świata, jestem naprawdę zadowolona ze złota, które zdobyłam z moją 
świetną znajomą. Również cieszy mnie brąz. Oprócz tego ustanowiłam wraz z Jaku-
bem Cwojdzińskim nowy rekord Polski w tandemach mieszanych uzyskując 299 kręgli. 
Te mistrzostwa były dla mnie wielką przygodą spędzoną wśród wspaniałych ludzi.

Żabka już otwarta

ALEKSANDER WYRA, burmistrz miasta:
Cieszy mnie szereg inwestycji, które w tym roku prze-

prowadzimy. Wiele z nich jest efektem moich spotkań  
z mieszkańcami. Parking i strefa zabawowo-wypoczyn-
kowa w Łaziskach Dolnych - to był powracający temat 
wielu rozmów. W tym roku uda się nam tę inwestycję 

przeprowadzić. Rozpoczęliśmy już modernizację budynku na Wyszyńskiego na 
Dzienny Dom Seniora w Łaziskach Średnich, za moment ruszy budowa parkin-
gu w okolicy kościoła w Łaziskach Średnich.

Świętowania czas

Zasłużona 90-latka
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Sfinansowano ze środków Miasta Orzesze

Już od 16.00 dzieci mogły korzystać z dar-
mowych dmuchańców, waty cukrowej, 
soczków, podziwiać pokazy magików, pró-

bować swoich sił w żonglerce czy chodzeniu  
na szczudłach, uczestniczyć w wielu grach  
i zabawach (m.in. robotyka, strażacki tor prze-
szkód, konkurs plastyczny) przygotowanych 
przez animatorów. Do tegorocz-
nych obchodów Dnia Dziecka 
przyłączyło się również 
Nadleśnictwo Kobiór, 
które przygotowało 
do rozdania 400 
sztuk sadzonek 
drzew w zamian za 
przyniesione zużyte 
baterie. Jeszcze nie 
milkną echa zabawy  
i śmiechu naszych mi-
lusińskich, a już przed 
nami kolejna atrakcja plene-
rowa. 22 czerwca również na Stadio-
nie Miejskim odbędzie się „Orzeskie Powitanie 
Lata”. Tym razem pod hasłem: „Śląskie szlagie-
ry”. Na scenie wystąpią znani i lubiani artyści 
ze śląskich stacji radiowych, m.in.: Karpowicz 

Family, Metrum 
Reni&Marko oraz 

Grzegorz Poloczek  
z Przyjaciółmi (Katarzy-

ną Piowczyk, Bartłomiejem 
Kuźniarzem, Bernadetą Kowal-

ską, Jackiem Silskim, Magdaleną Pal).
Wszystkich, którzy chcą z dobrym humo-

rem rozpocząć tegoroczne wakacje zaprasza-
my do wspólnej zabawy. Nie zabraknie rów-
nież atrakcji dla dzieci: darmowe dmuchańce 

i wata cukrowa! Ruszamy od godziny 16.00. 
Organizatorami „Orzeskiego Powitania Lata” 
są: Burmistrz Miasta i Miejski Ośrodek Kultu-
ry w Orzeszu. 

Od 1 lipca w systemie elektronicznym, a od 1 sierpnia w wersji papiero-
wej można składać deklaracje w programie „500+ na pierwsze dziecko”. 
Z uwagi na zwiększony zakres przygotowywania dokumentów oraz wy-
dawania decyzji związanych z wypłatami tego świadczenia oraz innych 
świadczeń przypadających w tym okresie Burmistrz Miasta Orzesze infor-
muje że od 1 lipca do 30 listopada Referat Świadczeń Rodzinnych w piątki 
będzie nieczynny dla petentów. Za utrudnienia z góry przepraszamy!

u ALICJA W NASZEJ KRAINIE
15 czerwca - Premiera spektaklu Grupy Teatralnej.

u RODZINNA RAJZA ROWEROWA
15 czerwca - Przejażdżka z instruktorem po dzielnicach Orzesza: 
Centrum, Zawiść, Zawada, Jaśkowice, Centrum oraz Królówka. 
Trasa liczy 15 kilometrów. Zbiórka o godz. 10:00 przy Miejskim 
Ośrodku Kultury w Orzeszu, planowany powrót ok. godz. 12:00.
W wycieczce rowerowej mogą uczestniczyć osoby poniżej  
18 lat, ale pod opieką 1 osoby dorosłej. Regulamin dostępny 
jest na stronie MOK - http://mok-orzesze.pl/new/.
Zapisy w Miejskim Ośrodku Kultury w Orzeszu pod  
nr tel. 32/22 13 508. Udział jest bezpłatny.

u WYCIECZKA TURYSTYCZNA - KŁODZKO
15 czerwca -  W programie wycieczki zwiedzanie starego miasta, 
m.in. Twierdzy Głównej, systemu fortyfikacji obronnych, Klasz-
toru Franciszkanów. Zwiedzimy chodniki minerskie i twierdzę  
z jej pięknymi widokami na miasto i otoczenie Kotliny Kłodzkiej  
i najnowszymi obiektami udostępnionymi dla turystów. 
Cena obejmuje przejazd, usługę przewodnika, ubezpieczenie 
i wstępy do Twierdzy Głównej i korytarzy kontrminowych:  
Bilety: normalny - 114 zł, ulgowy - 109 zł.

Niezwykły prezent 

UWAGA
mieszkańcy Orzesza!

MIEJSKI OŚRODEK KULTURY 
W ORZESZU ZAPRASZA NA

MIROSŁAW BLASKI
Burmistrz Orzesza

BARTŁOMIEJ MAREK
Zastępca Burmistrza

JAN MACH
 Przewodniczący Rady Miejskiej

23 czerwca
DZIEŃ OJCA

Życzymy wszystkim tatusiom 
zdrowia, szczęścia, pociechy z rodziny, 

uśmiechu każdego dnia, radości i miłości!

Bądźcie dla swoich dzieci 
zawsze podporą i przykładem!

Podziwialiśmy piękne brzmienie unikatowego fortepianu firmy 
Stenway, wyprodukowanego na świecie w ilości sześciu sztuk. Przy 
fortepianie dyrygentka chóru Martyna Rim.

Dyrygentka chóru Natalia Łukaszewicz-Charabin w czasie 
warsztatów muzycznych.

W dniach 13 i 14 maja 
członkowie Towa-
rzystwa Śpiewaczego 

„Dzwon” przebywali w Koszęci-
nie, w siedzibie Zespołu Pieśni  
i Tańca „Śląsk”. Członkowie chóru 
mieli okazję poznać historię pała-
cu, w którym działa „Śląsk”, a tak-
że dzieje zespołu.

W pierwszym dniu warsztaty 
muzyczne poprowadzili czynni 
instruktorzy „Śląska” - Marcin 
Szreter - pianista oraz Marian 
Chrobok - wokalista i tancerz. 

Jako, że 2019 jest Rokiem Jubi-
leuszowym TŚ Dzwon, członko-

wie chóru ćwiczyli utwory, które 
będą wykonane w czasie koncertu 
jubileuszowego w październiku.  
Był to, m.in. ,,Walc cesarski’’ 
Straussa i inne utwory. Dodajmy, 
że chórzyści mieli także możli-
wość obejrzenia prób zespołu 
„Śląsk”, m.in. tanecznych układów 
„Tańca Harnasi” Wojciecha Kilara 
oraz kujawiaka. 

Cały wyjazd został sfinansowa-
ny z budżetu Miasta Orzesze. Dla 
chórzystów była to trafiona nagro-
da, ponieważ warsztaty okazały 
się bardzo udanym przedsię-
wzięciem. 

u Z okazji 100-lecia Towarzystwa 
Śpiewaczego „Dzwon” - władze Orzesza 
ufundowały dla członków chóru 
dwudniowy pobyt na warsztatach 
muzycznych w Koszęcinie. 

Zdjęcie grupowe chóru w Sali Zielonej, w której odbywały się warsztaty muzyczne.  

u Po raz trzeci z inicjatywy Burmistrza Miasta 1 czerwca na Stadionie Miejskim 
w Orzeszu Miejski Ośrodek Kultury zorganizował Dzień Dziecka. Zarówno 
wiele atrakcji przygotowanych dla najmłodszych mieszkańców jak  
i wyśmienita pogoda sprawiły, że na boisku pojawiły się prawdziwe tłumy. 

Czerwcowy zawrót głowy na 
Stadionie Miejskim w Orzeszu!

Fo
t. 

W
ito

ld
 Ż

ur
ek

Fo
t. 

W
ito

ld
 Ż

ur
ek

Fo
t. 

W
ito

ld
 Ż

ur
ek

MIROSŁAW BLASKI
Burmistrz Orzesza

Mija kolejny rok szkolny, rok wytężonej 
pracy oraz wielu cennych inicjatyw. Z okazji 

zbliżających się wakacji, życzę wszystkim 
wspaniałego wypoczynku, słonecznych dni  

oraz niezapomnianych wrażeń. Wykorzystajcie 
okres wakacji jak najlepiej, bezpiecznie 

korzystając z uroków letnich dni.
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Sfinansowano ze środków Gminy Ornontowice

23 maja odbyła się jedna z najważ-
niejszych w roku sesji Rady Gmi-
ny Ornontowice, podczas której 

radni debatowali nad sprawozdaniem z wy-
konania budżetu oraz udzieleniem absolu-
torium wójtowi gminy Marcinowi Kotyczce.

W związku z nowelizacją Ustawy o samo-
rządzie gminnym przedstawiony został Raport 
o stanie Gminy Ornontowice za 2018 r. Rad-
ni przyjęli go jednogłośnie poprzez podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 
dla wójta Marcina Kotyczki.

Taki sam jednogłośny wynik miało głoso-
wanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wyko-
nania budżetu Gminy Ornontowice za 2018 rok 
oraz w sprawie udzielenia absolutorium Wójto-
wi Gminy Ornontowice za 2018 rok.

W najbliższym okresie zostaną ogłoszone przetargi na sprzedaż:

• niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych przy  
ul. Sosnowej (sprzedaż prawa użytkowania wieczystego). Działka 
nr 3147/170 o powierzchni 0,0663 ha, 3151/170 o powierzchni 
0,0785 ha oraz działka nr 3148/170 o powierzchni 0,0722 ha,

• nieruchomość lokalową nr 104 w budynku wielorodzinnym przy 
ul. Żabik 9 o łącznej powierzchni 33,30 m2,

• nieruchomość lokalową nr 16 w budynku wielorodzinnym przy  
ul. Akacjowej 27 o łącznej powierzchni 48,40 m2.

Aktualne oferty sprzedaży nieruchomości można sprawdzić na 
stronie internetowej www.bip.ornontowice.pl.

Szczegółowych informacji udzielają pracownicy Wydziału Śro-
dowiska, Przedsiębiorczości i Gospodarki Gruntami w godzinach 
pracy Urzędu Gminy, pod numerem telefonu (32) 33 06 229.

Zakład Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej w Ornontowicach 
poszukuje pracowników do komunalnej grupy gospodarczej na stano-
wisko operatora urządzeń (ciągniki rolnicze z osprzętem, samochód 
do 3,5t, kosiarki spalinowe, kosy spalinowe, pilarki spalinowe itp.).

Praca polega na wykonywaniu prac porządkowych, utrzymaniu zieleni, 
pasów przydrożnych, dróg gminnych na terenie Ornontowic. Wymagania 
to dobry stan zdrowia oraz posiadanie uprawnień do prowadzenia pojaz-
dów kategorii B.

W przypadku zainteresowania pracą prosimy o kontakt z biu-
rem Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej przy  
ul. Zwycięstwa 26, tel. 32 336 12 33.

W Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym w Gminie 
Ornontowice już po raz 

dziesiąty, odbył się Przegląd Formacji 
Tanecznych o Puchar Wójta Gminy 
Ornontowice.

Do Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego zawitały formacje z Orzesza, Mi-
kołowa, Łazisk, Knurowa, Rydułtów, 

Przyszowic, Ornontowic. W sumie  
w konkursie uczestniczyło ponad 100 
uczniów, których największą pasją jest 
taniec. Nagrodę publiczności otrzyma-
ła grupa „Tańczące Gwiazdy” ze Szkoły 
Podstawowej nr 10 w Orzeszu.

Wystąpiły też młode talenty - para 
taneczna Makary Kucza i Julia Czapla, 
którzy na co dzień trenują w szkole tań-
ca Team Ornontowice.

Oferta pracy

Nieruchomości 
na sprzedaż

Absolutorium dla wójta gminy

Taniec jest ich pasją WYNIKI
1 miejsce

„Blue Girls” 
Szkoła Podstawowa nr 12 

w Mikołowie 
2 miejsce

„New Wave” 
Zespół Szkolno-Przedszkolny 

w Gminie Ornontowice 
3 miejsce

„Flawless” 
Szkoła Podstawowa nr 7 

w Knurowie
Wyróżnienie

„Energy” 
Zespół Szkolno - Przedszkolny 

w Przyszowicach.
Wiktoria Mroczkowska

najlepszy tancerz Przeglądu.



WYRY czerwiec 2019 r.22
Sfinansowano ze środków Gminy Wyry

/gminawyryZachęcamy wszystkich mieszkańców do śledzenia i polubienia fanpage Gminy Wyry na facebooku

Czołgi z czasów II wojny świa-
towej oraz 150 pasjonatów-re-
konstruktorów w mundurach 

niemieckich i polskich żołnierzy z 1939 
roku zaprezentowało, licznie zgroma-
dzonej publiczności, inscenizacje walk 
kampanii wrześniowej - zwycięskiej dla 
Polaków Bitwy Wyrskiej. 

Upamiętnienie tamtych, heroicznych  
i bohaterskich wydarzeń odbyło się już po 
raz piętnasty w Gostyni na terenie przy 
ulicy Tęczowej, w sąsiedztwie schronu 
Sowiniec. Uroczystość rozpoczęła się od 
złożenia kwiatów pod „Pomnikiem Pa-
mięci Żołnierzy Września 1939r” oraz 
przemówienia Wójta Gminy Wyry, Barba-
ry Prasoł. Inscenizacje walk komentował 
redaktor Paweł Lekki.

Były pokazy

Kolejnym, równie atrakcyjnym punk-
tem programu był pokaz sprzętu wojsko-

wego. Można 
było zobaczyć 
Czołg PT-91 
Malaj, Humvee, 
Oshkosh, pokaz 
kawalerii kon-
nej w wykonaniu 
Szwadronu Kawalerii 

Ochotniczej im. rtm. 
Witolda Pileckiego. 
Nad Gostynią pojawił się 

także samolot CASA, z które-
go spadochroniarze z Jednostki 

Wojskowej „Agat” w Gliwicach 
wykonali pokazowy desant. Wokół 

bunkra „Sowiniec” można było zwiedzać 
dioramy rekonstruktorów, którzy w oko-
pach i specjalnie przygotowanych namio-
tach prezentowali wyposażenie, z którego 

korzystało i ko-
rzysta współ-
cześnie wojsko 
z różnych re-

jonów świata. 
Można było także 

poczęstować się gro-
chówką.

 
„Piknik Forteczny”

 
Po inscenizacji na zwiedzających cze-

kały kolejne atrakcje. Na początek swoje 
umiejętności pokazali uczniowie ze Szkoły 
Sztuk i Sportów Walki ,,WOJOWNIK” na-
stępnie koncert gwiazdy wieczoru zespo-
łu- „BACIARY” a po nich wystąpił zespół 
OPTIMA z Łazisk Górnych. Na zakończe-
nie bawiliśmy się przy muzyce z DJ.

W maju przedszkolaki z Go-
styni spotkały się ze znaną 
Ciotką Klotką, czyli Ewą 

Chotomską. Pisarka, scenarzystka i autor-
ka tekstów dziecięcych piosenek, kojarzo-
na z programem telewizyjnym Tik-Tak  
i zespołem Fasolki. Spod jej pióra poja-
wiły się takie bajki jak: „Zając Poziom-
ka”, „Kuchenny Alfabet w Zagadkach”, 
„Pamiętnik Felka Parerasa” oraz teksty 
piosenek dla dzieci np.: „Mydło lubi zaba-
wę”, „Pan Tik-Tak”. Dzieciom opowiadała  
o pracy w telewizji, nagranych piosen-
kach oraz bajkach swojego autorstwa. 
Swoje opowieści przeplatała zabawami  
i zagadkami. Wspólnie zaśpiewali znany 
wszystkim przebój „Myję zęby” i tańczyli 
do utworu „Moja fantazja.

Autorka i ilustratorka Eliza Piotrow-
ska przybyła aż z Brazylii na spotkanie  
z Jeżykami i Tygryskami. Wśród bajek jej 
autorstwa są m.in. seria „Tupcio Chrupcio” 
i „Ciocia Jadzia”, która zdobyła wyróżnie-
nie w VI otwartym Konkursie Literackim 
im. Czesława Janczarskiego. Na spotkaniu 
rozmawiała z dziećmi o przygodach Cioci 
Jadzi - tą ciocią jest sama autorka, która  
w tej serii bajeczek opisała swoje przygody. 
Dowiedziały się, że uwielbia straszne filmy 
o duchach i ma gromadkę zwierząt m.in.: 
świnkę Mortadelę, pieska Drakulę, kotka 

Sokratesa. Bo jak mówi pisarka „każdemu 
jest trochę szaleństwa potrzebne”.

Bibliotekę odwiedziła też Marianna 
Oklejak - ilustratorka licznych książek, 
znana szczególnie z serii bajeczek dla dzie-
ci o przygodach Basi. Rysuje, projektuje 
książki, plakaty i okładki płyt. Jej ilustra-
cje zdobywały nagrody i wyróżnienia 
Polskiej Sekcji IBBY, wpisane są również 
na Listę Skarbów Muzeum Książki Dzie-
cięcej, docenione w finale prestiżowego 
konkursu CJ Picture BookAward w Korei 
Południowej oraz pokazywane na wysta-
wach w Polsce i za granicą. Uczniom szko-
ły podstawowej opowiadała o swojej pracy 
- jak wygląda proces projektowania grafiki 
do książek i na co należy zwrócić szcze-
gólną uwagę, aby książka była wciągająca 
i łatwo się czytała. A w części warsztatowej 
dzieci miały za zadanie stworzyć projekt 
flagi i godła „państwa dzieciaków” - swojej 
krainy, w której byliby królami.

Zapraszamy na kolejne spotkania w ra- 
mach projektu, m.in. z Lidią Borowian- 
Cyba, która 12 czerwca wygłosi wykład 
„Czego nie ma w monografii Gostyni”.  
13 czerwca na „Spotkaniu skarpetkowym” 
dzieci poznają autorkę Justynę Bednarek. 
Czerwcowe spotkania z projektu zakoń-
czymy warsztatami literacko-plastycznymi, 
które odbędą się w ostatnią środę miesiąca.

Zapraszamy mieszkańców Gmi-
ny Wyry, powiatu mikołowskie-
go i regionu do uczestnictwa  

w VI Biegu Wyrskim, który odbędzie się 
16 czerwca 2019r. (niedziela) o godz. 9.00. 
Dystans biegu i marszu nordic walking - 
10 km. Szczegóły na stronie Organizatora  
www.biegwyrski.pl. Start i Meta przy Ze-
spole Szkół w Wyrach na ulicy Puszkina 

10. Trasa będzie wiodła następującymi 
ulicami: Wagonową (cała), Puszkina (od 
szkoły do leśniczówki), Tęczową (od skrzy-
żowania z ul. Wagonową do skrzyżowania  
z ul. Tyską), Tyską (od skrzyżowania z ul. Tę- 
czową do lasu), Pod lasem (cała), Sosnową 
(cała) oraz ul. Dworcową (od skrzyżowania 
z ul. Puszkina do końca), które będą wyłą-
czone z ruchu w godzinach od 8.30-11.00.

Pobiegnijmy znowu razem

Projekt dofinansowano ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego pochodzących z Funduszu Promocji Kultury.

u Od marca w Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Wyrach odbywają się spotkania z projektu 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
pochodzących z Funduszu Promocji Kultury.

Czym skorupka za młodu

Serdeczne podziękowania Wójta Gminy Wyry za pomoc  
i wsparcie przy organizacji 

„Bitwy Wyrskiej- Bój o Gostyń 2019” dla :
WSPÓŁORGANIZATORÓW:

Regionalnemu Instytutowi Kultury w Katowicach,
 

Stowarzyszeniu Na Rzecz Zabytków Fortyfikacji 
„PRO FORTALICIUM” 

oraz grupom rekonstrukcji historycznej z całej Polski - za 
przedstawienie „lekcji żywej historii” z Września 1939 roku

 
Serdeczne podziękowania dla 

PATRONATÓW HONOROWYCH 
za nadanie wysokiej rangi imprezie:

Ministrowi Obrony Narodowej,
Marszałkowi Województwa Śląskiego,

Wojewodzie Śląskiemu,
Przewodniczącemu Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii

Oraz Staroście Powiatu Mikołowskiego

SPONSORÓW I DARCZYNCÓW 
za wsparcie finansowe i rzeczowe:
PGG - Polska Grupa Górnicza S.A.,

Re Alloys Sp. z o.o.,
TAURON Polska Energia, 

 Starostwo Powiatowe w Mikołowie,
Gmina Łaziska Górne,

MASTER- Odpady i Energia sp. z o.o.,
Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji S.A.

PATRONATÓW MEDIALNYCH 
za promocję w lokalnych, śląskich oraz ogólnopolskich 

mass mediach

WŁAŚCICIELOM DZIAŁEK 
w Gostyni przy ul. Tęczowej, ul. Tyskiej i ul. Pod Lasem oraz  

w Wyrach przy ul. Kopaniny i ul. Wagonowej -za przychylność  
i udostępnienie swoich nieruchomości

 
WSPÓŁPRACUJĄCYCH INSTYTUCJI I FIRM
za utrzymanie bezpieczeństwa i porządku, 

a w szczególności:
Ochotniczej Straży Pożarnej w Wyrach i Gostyni, 

Straży Miejskiej w Łaziskach Górnych,
Komendzie Powiatowej Policji w Mikołowie, 

Straży Miejskiej z Łazisk Górnych,
Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie,

Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Wyrach,
Wojewódzkiemu Pogotowiu Ratunkowemu z Katowic,

 
oraz wszystkich innych, 

którzy przyczynili się do zorganizowania 
i przeprowadzenia imprezy, m.in.:

Orkiestrze Dętej KWK „Bolesław Śmiały”
Panu Wojciechowi Wieczorkowi - konferansjerowi wydarzenia,

Panu Pawłowi Lekkiemu- redaktorowi Polskiego Radia 
- narratora inscenizacji 

Dyrekcji i Uczniom Zespołu Szkół Energetycznych i Usługowych 
z Łazisk Górnych oraz Technikum Kolejowego z Tychów,

 podziękowania kieruję szczególnie do wszystkich 

UCZESTNIKÓW WIDOWISKA
za czynne zachowywanie w pamięci pokoleń 

„Bitwy Wyrskiej 1-3 września 1939 r.”

Barbara Prasoł
Wójt Gminy Wyry

u Jubileuszowa, XV edycja „Bitwy Wyrskiej - Bój o Gostyń”

Zwycięstwo po raz piętnasty!
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Treści zawarte w publikacji nie stanowią 
oficjalnego stanowiska organów 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach.

- Opublikowane w kwietniowym 
wydaniu Naszej Gazety odpowiedzi 
na pytania Czytelników dotyczące 
programu „Czyste powietrze” spowo-
dowały kolejne. Nasi Czytelnicy mają 
wiele wątpliwości, m.in. dlaczego wy-
miana pieców czy termomodernizacja 
jest dotowana, a zakup paneli fotowol-
taicznych można sfinansować tylko  
z pożyczki?

- Może dla Czytelników nie jest to 
takie oczywiste, bo przecież na końcu 
i tak wpływamy na ochronę środowi-
ska, ale program „Czyste powietrze” ma 

służyć eliminacji niskiej emisji, a pane-
le tylko w sposób pośredni na to wpły-
wają. Stąd nasz nacisk na wymianę źró-
deł ciepła, bowiem to one generują naj-
większe zanieczyszczenie.

- Ale, przecież jak mam stary dom 
to nie wymienię pieca węglowego na 
gazowy, bo może nie być mnie stać na 
rachunki…

- Stąd kompleksowość tego pro-
gramu. Maksymalna kwota dotacji to  
47 700 zł, tyle może otrzymać osoba, 
która ma dochód na członka rodziny 

nie przekraczający 600 zł. Ale, tak jak 
pisaliśmy poprzednie jest wiele mecha-
nizmów, które możemy zastosować, by 
wspomóc inwestycje obniżające niską 
emisję, w tym ulgi podatkowe oraz po-
życzki.

- Wróćmy do programu. O co naj-
lepiej wnioskować, by otrzymać dota-
cje?

- Jeżeli nie wiemy co wybrać czy ko-
cioł gazowy, olejowy, a może węglowy 
najwyższej klasy z certyfikatem i wy-
mogami dyrektywy europejskiej ecode-

sign (uwaga, w przypadku ubiegania się 
o dotacje z programu trzeba kupić piec 
spełniający oba warunki) najlepiej jest 
pomierzyć ściany, okna, drzwi, zabrać ze 
sobą projekt domu, jeżeli mamy i udać 
się do naszych punktów w Bielsku-Białej 
lub Katowicach. Tutaj pracownik udzie-
li nie tylko formalnej pomocy przy wy-
pełnianiu wniosku, ale także technicz-
nej. Zapyta o szczegóły i doradzi. War-
to skorzystać z naszej pomocy, by póź-
niej nie okazało się, że kupiliśmy kocioł 
nie spełniający standardów czy ociepli-
liśmy dom nie tak, jak przewiduje pro-

gram. Wszystkie działania muszą speł-
niać pewne normy i standardy przyję-
te w programie. Możemy też spróbować 
wypełnić wniosek elektronicznie. Jest on 
tak skonstruowany, że podpowiada roz-
wiązania techniczne i można do niego 
wracać w wersji roboczej.

- Co ma pan na myśli?
- Przykładowo, wpisujemy datę od-

dania domu do użytku 1980 rok i wów-
czas system nam podpowie jakiej gru-
bości styropian użyć do ocieplenia 
ścian, by zostały spełnione wymogi pro-

W maju, organizatorzy 
Śląskiego Kalenda-
rza Ekologicznego 

zaprosili mieszkańców naszego 
regionu na Dzień Bioróżnorod-
ności, podczas którego nie tylko 
odbyła się gra terenowa zatytuło-
wana „Ogrodowe różnorodności”, 
a także warsztaty. Na pierwszych 
można było zobaczyć co żyje  
w wodzie, także przy udziale mi-
kroskopu. Natomiast na drugim 
zatytułowanym „Bioróżnorod-
ność w Ogrodzie Czerwonym” 
prowadzonym przez Elżbietę 
Czarnynogę, ogrodnik z wykształ-
cenia i zamiłowania, która na co 
dzień zajmuje się w ogrodzie: 
„Kolekcją roślin uprawnych, wa-
rzywnych i zielarskich” można 
było się dowiedzieć co nam daje 
różnicowanie roślin i jak samemu 
stworzyć bioróżnorodny ogród/
zagonek/balkon. 

- Dzień ten był też doskonałą 
okazją, by poszerzyć swoją wiedzę 
na temat znaczenia różnorodności 
biologicznej dla człowieka. Róż-
norodność począwszy od pojedyn-
czych gatunków poprzez zróżni-
cowanie całych ekosystemów ma 
kluczowe znaczenie dla zdrowia  
i dobrego samopoczucia ludzi. Ja-
kość wody, pożywienia i środowi-
ska, w którym przebywamy, zależą 

od utrzymania środowiska natu-
ralnego w jak najlepszej kondycji 
- wyjaśniali pracownicy Ogrodu. 

W tym dniu można było też zo-
baczyć, jak zróżnicowana jest fau-
na makrobezkręgowców w rzekach 

o różnej klasie czystości, a także 
dowiedzieć się, dlaczego warto siać 
łąki zamiast trawników i dlaczego 
niektóre gatunki są mile widziane, 
a inne nie. Była również prowa-
dzona akcja: „Zamień Odpady na 

Kulturalne Wypady”, czyli wymia-
ny elektroodpadów na drzewko lub 
wejściówkę na imprezę kulturalną. 
Udało się zebrać 620 kg śmieci.

Na początku  
czerwca odbył się 
Dzień Dziecka  
w stylu retro, czyli 
zabawy podwórkowe 
bez prądu. 

Głównym celem święta by-
ło zachęcenie uczestników do 
aktywnego spędzenia dnia na 
świeżym powietrzu. Odbyły się 
różnego rodzaju wyjątkowe atrak-

cje sportowe i ogólno ruchowe 
skierowane do dzieci, młodzieży 

a także całych rodzin. Było 
to co najmłodsi lubią 

najbardziej zabawy  
z farbą, sadzenie ro-
ślinek, gra tereno-
wa, podczas której 
można było się za-
głębić w zakamar-

ki ogrodu. Można 
było wstąpić także do 

miejscowej zielarki czy 
posłuchać opowieści prze-

wodnika o Sośnej Górze. 

O ochronie 
środowiska

Natomiast 16 czerwca w samo 
południe zapraszamy na Sośną 
Górę, na Światowy Dzień Ochrony 
Środowiska Naturalnego. W trak-
cie obchodów przybliżana będzie 
kwestia ochrony środowiska w kon- 
tekście stylu życia. Promowane bę-

dą działania sprzyjające przyrodzie 
i w jak najmniejszym stopniu szko-
dzące środowisku. Dodatkowo pla-
nowane są spotkania z działaczami 
pracującymi na rzecz ochrony śro-
dowiska, instytucjami i organiza-
cjami działającymi w tym zakresie. 
Celem spotkań będzie pobudzenia 
uczestników do podjęcia nawet 
najdrobniejszych działań, zmienia-
jących styl życia, a pomagających 
środowisku naturalnemu.

A w programie, m.in. gra te-
renowa dla najmłodszych: „Na 
tropach parków naturalnych”, „Co  
w ulu piszczy” - warsztaty pszcze-
larskie połączone z wykładem o ro-
ślinach miododajnych i zapylaniu. 
Ponadto będzie można zobaczyć 
przez mikroskop jak oddychają 
rośliny, uczestniczyć w warsztatach 
laboratoryjno-terenowych, na któ-
rych zobaczymy co żyje w pobli-
skiej rzece, ponadto będzie można 
się nauczyć robienia kompozycji 
roślinnych w słojach. 

Czytelnicy pytają,  prezes odpowiada

By, lepiej się oddychało
O realizacji programu „CZYSTE POWIETRZE” rozmawiamy  

z ADAMEM LEWANDOWSKIM, wiceprezesem Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach

Bioróżnorodność na co dzień
u W Śląskim Ogrodzie Botanicznym w Mikołowie na Sośnej Górze można nie tylko podziwiać rozkwitające 

kwiaty, krzewy, drzewa, ale także uczestniczyć w wydarzeniach w ramach Śląskiego Kalendarza Ekologicznego. 
Imprezę finansuje Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach.
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Druhowie z Ochotni-
czych Straży Pożarnych 
z województwa śląskie-

go otrzymali 43 promesy na wo-
zy ratowniczo-gaśnicze. Wśród 
nich byli także strażacy z powia-
tu mikołowskiego, m.in. z OSP  
Mokre. 

Z nowych wozów cieszyć się mo-
gą także druhowie, m.in. z powia-
tu będzińskiego, bielskiego, gliwic-
kiego, pszczyńskiego, rybnickiego, 
tarnogórskiego, wodzisławskiego, 
zawierciańskiego, a także z Dąbro-
wy Górniczej, Jaworzna, Raciborza 
i Siemianowic Śląskich, a z ciężkie-
go wozu w Bieruniu. Zakup wozów 
dla straży pożarnych jest możliwy 
dzięki wkładowi finansowemu wie-
lu podmiotów. Łączny koszt samo-
chodów to ponad 30 mln zł, w tym 
wkład samorządów. Resztę dołożą 

MSWiA i Komenda Główna Pań-
stwowej Straży Pożarnej oraz Naro-
dowy Fundusz Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej, jak rów-
nież Wojewódzki Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Katowicach. 

WFOŚiGW  
w Katowicach już 
zaprasza strażaków 
do składania 
wniosków o zakup 
sprzętu oraz wozów 
w ramach dwóch 
konkursów. 

Pierwszy to „Ogólnopolskiego 
Programu Finansowania Służb Ra-
towniczych na rok 2019”. Benefi-
cjentami tychże środków mogą być 
podmioty (z wykluczeniem pań-
stwowych jednostek budżetowych) 

znajdujące się na liście zaakcepto-
wanej przez Ministra Środowiska  
w ramach porozumienia Ministrów: 
Spraw Wewnętrznych oraz Środo-
wiska z dnia 30.10.2015  r. w spra-
wie współdziałania w zakresie zwal-
czania zagrożeń dla środowiska i zo-
stały poinformowane o możliwości 
składania wniosków przez WFO-
ŚiGW w Katowicach. Tutaj dofinan-
sowaniem jest dotacja w wysokości 
do 50% kosztów kwalifikowanych 
przedsięwzięcia. Wnioski wraz za-
łącznikami należy składać w siedzi-
bie Funduszu w Katowicach w ter-
minie do 28 czerwca 2019 r. 

Natomiast drugi nabór wnio-
sków dotyczy zakupu sprzętu ra-
towniczego dla jednostek Ochotni-
czej Straży Pożarnej z terenu woje-
wództwa śląskiego w ramach prio-
rytetu NZ 2.1. Usuwanie skutków 
poważnych awarii w środowisku  
i doposażenie służb ratowniczych. 
Środki przeznaczone na ten cel to 
1,5 mln zł. O wsparcie mogą się 
ubiegać się Ochotnicze Straże Po-
żarne lub gminy, na terenie których 
działają jednostki OSP. Tu rów-
nież dotacja wynosi do 50% kosz-
tów kwalifikowanych przedsięwzię-
cia. Wnioski wraz załącznikami na-
leży składać w siedzibie Funduszu  
w Katowicach w terminie do 31 lip-
ca 2019 r.

gramu. Podpowie nam też, że musimy 
mieć okna z trzema szybami, bo tylko 
takie refinansujemy. Taki wniosek moż-
na stopniowo uzupełniać orientując się 
na rynku u wykonawców jakie są moż-
liwości. A jeżeli wpiszemy wartości nie-
dopuszczalną np. dziecięciocentyme-
trowy styropian, to nas dalej nie prze-
puści. 

- Jednym słowem zanim zacznie-
my szukać firmy czy wykonywać re-
mont powinniśmy poznać warunki, 
jakie muszą być spełnione, by otrzy-
mać wsparcie z programu „Czyste po-
wietrze”?

- Mamy stawki zwrotu za określo-
ne prace, przykładowo za 1 m kwa-
dratowy cieplenia budynku zwracamy 
150 zł brutto. Podobnie jest z oknami, 
drzwiami czy kotłem. Warto jest poznać 
wszystkie warunki, by później nie było 
rozczarowania. 

- Dla większości osób takie sztyw-
ne stawki, mogą wydawać się niespra-

wiedliwe, przecież przedstawiają fak-
tury…

- Stąd nasz apel, by kontaktować się 
z pracownikami Funduszu, aby uniknąć 
kłopotów. Nie do końca wierzyć sprze-
dawcom, którzy chcąc sprzedać towar 
zapewniają nas, że jest on zgodny z wy-
tycznymi programu lub cena za daną 
usługę jest konkurencyjna. 

- Jednym słowem trzeba trzymać 
rękę na pulsie?

- Tak, apelujemy do wnioskodaw-
ców, by najpierw ustalili z nami szcze-
góły, złożyli wniosek, podpisali umo-
wę, a następnie przystąpili do prac. Za-
pisów w umowie dotyczących spełnie-
nia norm, dyrektyw, certyfikatów trze-
ba bezwzględnie przestrzegać, a jak 
mamy jakiekolwiek wątpliwości, np. 
podczas zakupu kotłów, czy wymiany 
okien należy skontaktować się z naszy-
mi pracownikami. Nie otrzymają do-
tacji osoby, które nie będą się sztyw-
no trzymać obowiązujących warun-
ków umowy.

- Wspomniał pan, że program jest 
kompleksowy. Ale 47 700 zł to nie-
dużo, kiedy trzeba dokonać wymiany 
okien, drzwi, ocieplić ściany zewnę-
trze i dach oraz wymienić kocioł?

- Stąd ulgi w podatkach i pożyczki. 
Możemy otrzymać dotacje i wziąć po-
życzkę, która nie jest obciążona kosz-
tami, a jej oprocentowanie to niespeł-
na 2,5 procenta. Tak naprawdę zwraca-
my pożyczoną kwotę. Program zakłada 
możliwość otrzymania obu form wspar-
cia, a warunki zabezpieczenia i wymo-
gi są dostępne praktycznie dla każdego. 

- Często w Internecie, na portalach 
społecznościowych pojawiają się re-
klamy, w których firmy obiecują po-
moc przy wypełnieniu wniosku, zała-
twieniu dotacji lub wykonaniu audytu 
energetycznego…

- Po pierwsze nie wymagamy audy-
tów energetycznych, wnioski nasi pra-
cownicy wypełniają za darmo, a dotacje 
lub pożyczkę otrzyma każdy, kto speł-
ni warunki programu. Nie płaćcie pań-

stwo za coś, co otrzymacie za darmo. 
Nie dajcie się wprowadzać w błąd. Za-
nim coś komuś zlecicie zapytajcie u źró-
dła. Nam także zależy, aby jak najwięk-
sza liczba osób skorzystała z programu. 
Fundusze prowadzą swoistą rywaliza-
cje, kto będzie najlepszy.

- To, który jest obecnie jest katowic-
ki Fundusz?

- Trzeci pod względem podpisanych 
umów i złożonych wniosków. Obec-
nie mamy 7100 złożonych wniosków  

i 2 tys. podpisanych umów na dotacje 
i pożyczki. 

- A stąd jest najwięcej wniosków?
- Z aglomeracji rybnicko-wodzisław-

skiej i Raciborza. Ale może jest to spo-
wodowane zamierzeniami władz Ryb-
nika, które chcą wprowadzić równie re-
strykcyjne przepisy dotyczące niskiej 
emisji, jak Kraków.

- Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiała: Beata Leśniewska

Czytelnicy pytają,  prezes odpowiada

u Łącznie ze środków NFOŚiGW oraz WFOŚiGW na zakup 
sprzętu dla strażaków w 2019 roku przeznaczono 10 mln zł.

Chronią, pomagają 
i ratują życie

Komendant Wojewódzki Po-
licji w Katowicach nadinsp. 
Krzysztof Justyński, który wspól-
nie z marszałkiem województwa 
śląskiego - Jakubem Chełstow-
skim oraz prezesem Wojewódz-

kiego Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej - To-
maszem Bednarkiem, przekazał 
radiowozy komendantom miej-
skim i powiatowym garnizonu 
śląskiego. 

- Zmieniamy wizerunek, zmie-
niamy flotę, zależy nam na ochro-
nie środowiska - podkreślał nad-
insp. Justyński. 

Radiowozy mają bogate wypo-
sażenie, by zapewnić maksimum 
bezpieczeństwa oraz komfort po-
licjantom, którzy będą w nich 
pełnić codzienną służbę. Do wy-
posażenia należą, m.in.: automa-
tyczna skrzynia biegów, automa-
tyczna klimatyzacja oraz kame-
ra cofania. Każdy z pojazdów To-
yota Corolla kombi wart jest po-
nad 102 tys. zł brutto, a pod ma-
ską posiada silnik o pojemności 
1,8 litra. Łączna moc układu hy-
brydowego, to 122 KM. Dla przy-
szłych użytkowników nowo za-
kupionych pojazdów zaplanowa-
no szkolenia, organizowane przez 
dostawcę pojazdów z udziałem 
importera. Obejmować one bę-
dą część teoretyczną i praktyczną.

Hybrydowe radiowozy 
dla policjantów, m.in. z Mikołowa

W Komendzie Wojewódzkiej Policji w Katowicach odbyło 
się uroczyste przekazanie 54 nowych radiowozów, które 
zasilą flotę śląskiej policji. Samochody z napędem hy-

brydowym, zostały zakupione ze środków Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, środ-
ków samorządowych oraz budżetu KWP w Katowicach.
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Fot. Śląska Policja
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666-230-444 (SKLEP)
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XII edycja roz-
grywana była 
przy sprzyja-

jącej pogodzie. Świeciło słoń-
ce, ale nie na tyle, by na trasie 
uprzykrzać życie zawodnikom, 
co sprzyjało uzyskiwaniu do-
brych rezultatów. Podobnie było 
podczas imprez towarzyszących, 
czyli marszu Nordic Walking i bie-
gach dziecięcych. Zwycięzcami tej edycji 
biegu zostali Dawid Waloski oraz Moni-
ka Bielińska.

Jako pierwsi imprezę rozpoczęli miło-
śnicy „marszu z kijkami”. 31 osób wyru-
szyło na prawie pięciokilometrową trasę, 
by rekreacyjnym marszem uczcić pamięć 
patrona imprezy. Potem do rywalizacji 
stanęła młodzież. Na krótszych, kilkuset-
metrowych dystansach, gdyż bieg głów-
ny były dla początkujących zbyt trudny, 
startowało 158 dziewcząt i chłopców. 
Kiedy najmłodsi odbierali swoje pierw-
sze trofea, 184 biegaczek i biegaczy roz-
grzewało się przed głównym punktem 
imprezy, czyli biegiem ulicznym na dy-
stansie pięciu kilometrów. Kiedy słońce 
stanęło w zenicie, burmistrz Łazisk Gór-
nych, Aleksander Wyra oraz dyrektor 
MOSiR, Joanna Pasierbek-Konieczny 
dali sygnał startu. Pierwsi z minutowym 
handicapem wyruszyli na trasę „wóz-

karze”, czyli piątka niepełnosprawnych  
z teamu „Tur Borówka”. 60 sekund póź-
niej ruszył spory tłum „ścigantów” rywa-
lizujących o główne trofeum zawodów. 
W gronie startujących widać było twa-
rze znanych zawodników odnoszących 
sukcesy na krajowych i zagranicznych 
trasach. Z bramy Stadionu Miejskiego 
biegli ścieżkami rekreacyjnymi parku 
za ORS „Żabka” do ul. Mikołowskiej, 
dalej ul. Jana Pawła II w ul. Ogrodową, 
ulicą Prusa do ulicy Dworcowej ulicą 
Dworcową do ronda, z ronda na ulicę 
na rondzie skręt Jana Pawła II i powrót 
na Stadion. Pierwsze kilkaset metrów 
biegli całą grupą, a potem ukształtowała 
się czołówka, która zmierzała do mety. 
Pierwszy w bramie stadionu ukazał się 
Dawid Waloski z Jaworzna, uzyskując 

czas 16 minut, 29,70 sekundy. 13,6 se-
kundy po nim przybiegł Paweł Buczek,  
a po kolejnych 17 sekundach zamel-
dował się Piotr Muskietorz. Pierwsza 
piętnastka dobiegała do mety pojedyn-
czo, potem można było już zobaczyć 
walkę na finiszu, jako że przybiegały już 
stworzone na trasie grupy zawodniczek  
i zawodników. Na 23 pozycji na mecie  
z czasem 19 minut 58,10 sekund zamel-
dowała się pierwsza przedstawicielka płci 
pięknej, Monika Bielińska. 14 sekund po 
niej, jako 29 przybiegła Daria Mendec-
ka a po kolejnych 13 sekundach - Mał-
gorzata Rencz, która otwierała czwartą 

dziesiątkę osiągających biegaczy. Na 
112 miejscu linię mety przekroczy-

ła jadąca na wózku Katarzyna 
Graba, która pokonała dystans  
w 26 minut, 32,20 sekundy.

Dyrektor MOSiR, Joanna 
Pasierbek-Konieczny: Te-
goroczny bieg był moim de-
biutem organizacyjnym, ale 

myślę, że wszystko się udało. 
Bardzo mnie cieszy pojawie-

nie się na stracie zawodników na 
wózkach inwalidzkich, którzy wzięli 

udział w naszym biegu po raz pierwszy. 
To pokazuje też, że łaziska impreza robi 
się coraz bardziej popularna i co za tym 
idzie, rośnie jej renoma. Już dziś zapra-
szam biegaczy za rok, a wszystkim oso-
bom, które wzięły udział w organizacji 
tegorocznej edycji, bardzo dziękuję.

Tadeusz Piątkowski

Jeszcze kilka lat nikt o niej nie sły-
szał. Na trasach biegowych po-
jawiła się, kiedy jej rówieśniczki 

kończyły kariery sportowe. Początkowo 
cieszył ją fakt ukończenia biegu, potem 
pokonanie młodszych od siebie rywalek 
i ani się nie obejrzała, jak zaczęła odno-
sić sukcesy. 

Jej talent i pracowitość sprawiły, że 
szybko zaczęła być rozpoznawalna na bie-
gowych trasach, a teraz tam gdzie przyjeż-
dża, szykują dla niej miejsce na podium. 
Małgorzata Rencz, bo o niej mowa, ciągle 
jest głodna sukcesów i ciągle ma jeszcze 
ukryte rezerwy. Potwierdzają to wyniki 
uzyskane w tegorocznych startach.

Sezon rozpoczęła startem w Kamień-
sku w zimowym biegu Trail Kamieńsk na 
dystansie 30 km. Biegło się jej bardzo do-

brze, zajęła pierwsze miejsce w kategorii 
„open” wśród kobiet, potwierdzając dobre 
przygotowanie do kolejnych startów.

10 marca wystartowała w chorzowskim 
Biegu Wiosennym na dystansie 10 km, 
uzyskując w mocnej stawce czas 40,13 min.,  

co dało jej szóste miejsce w kategorii 
„open” i zwycięstwo w kategorii wie-
kowej.

31 marca w Półmaratonie w Kę- 
dzierzynie Koźlu „nabiegała” 
1:29:32 godz., zajmując drugie 

miejsce w kategorii „open” 
kobiet.

14 kwietnia Półmarato-
nie Dąbrowskim zajęła siódme miejsce  
w kategorii „open” pań i drugie miejsce  
w kategorii wiekowej z czasem 1:28:11 godz.

28 kwietnia przyszedł czas na „Koło-
brzeg Maraton”. Start od latarni w Koło-
brzegu do latarni w Gąskach i z powro-
tem, trasą wytyczoną nadmorskimi ścież-
kami. Czas 3:10:39 godz. pozwolił zająć 
drugie miejsce w kategorii „open” kobiet 
i wygrać kategorię wiekową.

11 maja „Żorski Bieg Ogniowy”, piękny 
bieg wieczorową porą na pięciokilome-
trowej trasie. Wystartowało ponad 900 
zawodników w tym 350 kobiet. 19 minut  
i 44 sekundy dały piąte miejsce w kategorii 
„open” i zwycięstwo w kategorii wiekowej.

19 maja drugi start w biegu Ultra Ka-
mieńsk na dystansie 62 kilometrów. Na 
pozór góra wydaje się łagodna, lecz poko-
nanie trasy o zróżnicowanej nawierzchni 
oraz czterokrotne zdobycie góry trasą 
narciarską, stanowi nie lada wysiłek. Sło-
neczna aura mocno dawała się we znaki. 
O wiele bardziej niż podczas sierpniowej 
edycji w ubiegłym roku. 62 kilometry 
pokonała w czasie 7:05:33 godz., i była 
najszybszą kobietą startującą w tym biegu.

I wreszcie 26 maja, rodzimy bieg o „Ła-
ziskie Liście”, w którym była trzecia w ka-
tegorii „open” pań i najlepsza w kategorii 
wiekowej.

Jak na pięć miesięcy, sukcesów „cały 
wór”, a do końca roku jeszcze taka daleko!

Tadeusz Piątkowski

R E K L A M A

Dobra wiosna 
Małgorzaty Rencz

WYNIKI:
Klasyfikacja „open”

1. Dawid Waloski 16.29,70 min.
2. Paweł Buczek 16.43,30 min.
3. Piotr Muskietorz 17.08,60 min.
4. Mateusz Ceremuga 18.09,20 min.
5. Wojciech Korzusznik 18.14,10 min.
6. Arkadiusz Baron 18.17,50 min.

Kobiety
1. Monika Bielińska 19.58,10 min.
2. Daria Mendecka 20.12,80 min.
3. Małgorzata Rencz 20.25,90 min.

Słoneczny bieg
u Organizatorzy biegu „O łaziskie liście” im. Alojzego Kalei mają 

swoje „układy”. W ostatnich kilku latach, biegowi zawsze 
towarzyszyła słoneczna pogoda. Nie inaczej było i w tym roku.



Igrzyska Przyszłych Olim-
pijczyków w Mikołowie, 
to impreza sportowa dla 

dzieci mająca w tym mieście 
swoją rangę. 

I to nie tylko dla tego, że 
dyrektor organizatora tej im-
prezy, Wojciech Tkacz był 
olimpijczykiem. Dla adeptów 
sportu to okazja nie tylko na 
integrację z innymi, ale też do 
zapoznania się z symboliką 
i ceremoniałem oraz ideami 
olimpijskimi. Warto dodać, 
że patronat nad Igrzyskami 
Olimpijskimi od lat obejmuje 
przewodniczący PKOl, An-
drzej Kraśnicki.

W tym roku, dziewiąta edy-
cja „Igrzysk” odbyła się ostat-
niego maja w mikołowskiej 
hali MOSiR. Gościem hono-
rowym była znakomita nie-
gdyś lekkoatletka, dwukrotna 

olimpijka, Zuzanna Radecka- 
Pakaszewska. Zawody zostały 
zorganizowane dla uczniów 
klas 1-3 szkół podstawowych  
z Mikołowa i sołectw miko-
łowskich, w których wystar-
towało dziewięć reprezentacji.

„Igrzyska” rozpoczęły się 
wprowadzeniem drużyn na 
arenę zmagań młodych olim-
pijczyków przy akompania-
mencie hymnu olimpijskiego, 
następnie nastąpiło otwar-
cie Igrzysk przez dyrektora  

MOSiR, Wojciecha Tka-
cza oraz złożenie ślubowa-
nia przez uczestników wraz  
z olimpijką Zuzanną Radecką- 
Pakaszewską. W ceremonii 
zapalenia znicza olimpijskiego 
wzięła trójka młodych spor-
towców: Magdalena Słomska, 
Roksana Semeniuk oraz Szy-
mon. Po zapaleniu znicza re-
prezentacje szków rozpoczęły 
rywalizację sportową. W każ-
dej z drużyn rywalizowało 12 
zawodników w dyscyplinach 

takich jak: przenoszenie jajek, 
strzały na bramkę, sztafeta 
zwinnościowa, toczenie kuli, 
sztafeta hokejowa, rzuty do 
kosza, sztafeta na szczudłach.

W przerwie dzieciaki miały 
okazję porozmawiać z gościem 
honorowym, Zuzanną Radec-
ką-Pakaszewską, a także obej-
rzeć i poćwiczyć grę w golfa  
z uczestnikami olimpiad spe-
cjalnych. Po zawodach startują-
ce drużyny otrzymały puchary 
za zajęte miejsca oraz gadżety 
ufundowane przez PKOl, a każ-
dy uczestnik zawodów otrzy-
mał pamiątkowy medal, nomi-
nację olimpijską oraz słodycze. 

W myśl idei olimpijskiej 
barona Pierre de Coubertina, 
że w Igrzyskach Olimpijskich 
najważniejszy jest udział, kla-
syfikacji końcowej IX Igrzysk 
Przyszłych Olimpijczyków nie 
podajemy. Tapi

grzegorz@op.pl

WÊGLA ORAZ NAWOZÓW SZTUCZNYCH
POSIADAMY DU¯Y ASORTYMENT WÊGLA 

WORKOWANEGO ORAZ LUZEM.

ATRAKCYJNE CENY! ZAPRASZAMY!

SOtrans
Grzegorz Sosna
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PIŁKA NOŻNA
W rozgrywkach ligowych na szcze-

blu Śląskiego Związku Piłki Nożnej 
drużyny powiatu mikołowskiego uzy-
skały wyniki:

IV liga
Gwarek Ornontowice pokonał Sar-

mację Będzin 3:1, Zielonych Żarki 3:2, 
zremisował z Unią Dąbrowa Górnicza 
1:1, Polonią Bytom 2:2, Przegrał z Gór-
nikiem Piaski 0:1.

Polonia Łaziska wygrała z Kuźnią 
Ustroń 3:2, uległa LKS-owi Goczałko-
wice 1:5, pokonała Odrę Wodzisław 3:2, 
zremisowała z Unią Racibórz 3:3, poko-
nała MRKS Czechowice-Dziedzice 3:0.

V liga
AKS Mikołów pokonał MKS Lędzi-

ny 1:0, Uranię Kochłowice 1:0, zremi-
sował z Iskrą Pszczyna 2:2, wygrał  
z Sokołem Wola 1:0.

Fortuna Wyry zremisowała z Pogo-
nią Imielin 2:2, pokonała MK Katowi-
ce 2:1, LKS Łąka 4:2, Piasta Bieruń 4:0.

Orzeł Mokre przegrał z Rymerem 
Niedobczyce 0:3, zremisował z re-
zerwami ROW-u Rybnik 0:0, uległ 
Przyszłości Ciochowice 1:4, pokonał 
Sośnicę Gliwice 4:2.

Klasa „A”
Burza Borowa Wieś wygrała z So-

kołem Łany Wielkie 6:1, zremisowa-
ła z Gwiazdą Chudów 3:3, pokonała 
Zamkowca Toszek 2:1, przegrała z Za-
borzem Zabrze 3:4, wygrała ze Spo-
łem Zabrze 5:0.

Strażak Mikołów przegrał z rezer-
wami AKS-u Mikołów 1:3, UKS-em 
Szopienice 0:6, wygrał z rezerwami 
Śląska Świętochłowice 3:0 (wo), uległ 
Stadionowi Śląskiemu 1:6.

Rezerwy AKS-u Mikołów pokona-
ły Strażaka Mikołów 3:1, przegrały  
z drugim zespołem Uranii Kochłowice 
1:2, Wawelem Wirek 0:3, Grunwaldem 
Halemba 0:2.

LKS Woszczyce przegrał z JUWE 
Tychy 0:9, zremisował z rezerwami 
Iskry Pszczyna 1:1, LKS-em Brzeźce 1:1, 
pokonał Znicza Jankowice 2:1.

Klasa „B”
Kamionka Mikołów wygrała z Gór- 

nikiem Mysłowice 1:0, Zantką Cho-
rzów 3:0, Gwiazdę Halemba 2:1,  
FC Katowice 5:0.

LKS Bujaków przegrał ze Startem 
Kleszczów 1:6, pokonał Pogoń Zie-
mięcice 1:0, Piasta Pawłów 2:0, prze-
grał z Amatorem Rudzieniec 2:3.

Druga drużyna Polonii Łaziska 
uległa Leśnikowi Kobiór 0:1, wygra-
ła z Unią Bieruń 6:0, zremisowała  
z rezerwami LKS-u Goczałkowice 1:1, 
przegrała z drugim zespołem MKS-u 
Lędziny 0:1.

LKS Gardawice pokonał LKS Wisła 
Mała 5:2, drugi zespół JUW-e Tychy 3:0 
(wo), przegrał z Leśnikiem Kobiór 1:3.

Klasa „C”
Drugi zespół Burzy Borowa Wieś 

zremisował z Kłodnicą Gliwice 2:2, 
przegrał z rezerwami Concordii Knu-
rów 0:6, MPSN-em Górnik Zabrze 3:4, 
Ślązakiem Bycina 1:4.

III liga kobiet
Gwarek Ornontowice pokonał LKS 

Goczałkowice 2:0, AKS Mikołów 1:0, 
przegrał ze Skrą Częstochowa 0:3, Po-
lonią Tychy 2:3.

AKS Mikołów przegrał z Gwarkiem 
Ornontowice 0:1, rezerwami ROW-u 
Rybnik 1:2, pokonał MTS Knurów 7:0.

LEKKOATLETYKA
30 maja na stadionie lekkoatletycz-

nym MOSiR w Mikołowie zakończyła 
się XV edycja mikołowskich „Czwart-
ków lekkoatletycznych”. W pięciu 
„rzutach” eliminacyjnych dziewczęta  
i chłopcy roczników 2006, 2007 i 2008 
rywalizowali w biegach na dystansach 
60, 300, 600 i 1000 metrów, w skoku 
w dal i wzwyż oraz w rzucie piłeczką 
palantową. Zwycięzcami w poszcze-
gólnych konkurencjach zostali: Maciej 
Kalisz, Kuba Dudkiewicz (w dwóch 
konkurencjach), Magdalena Słomska 
(w dwóch konkurencjach), Robert 
Kowalski (w dwóch konkurencjach), 
Michalina Thamm, Wojciech Stasiak  
(w dwóch konkurencjach), Anna Ku-
bacz, Filip Pietrzyk, Kornelia Rzeszu-
tek, Magda Wójcik, Antoni Wiśniow-
ski, Oliwia Porwolik (w dwóch konku-
rencjach), Maciej Kalisz, Kacper Skow-
ron, Daniela Jurka, Martyna Trzensiok, 
Paulina Kurasz i Patrycja Duda.

Najlepsi jako reprezentacja Mikoło-
wa wyjadą na finał ogólnopolski, któ-
ry zostanie rozegrany w dniach 14-16 
czerwca w Łodzi. Tapi

Sprintem przez sportowe areny

W ogólnopolską akcję „Pol-
ska Biega” wpisał się także 
Mikołów. Na terenie Parku 

Planty w Mikołowie, MOSiR Mikołów 
zorganizował imprezę sportową dla naj-
młodszych. W zawodach wystartowało 
96 dzieci z mikołowskich przedszkoli oraz 
szkół podstawowych. Najmłodsi uczest-

nicy liczyli sobie po dwa lata, a najbar-
dziej liczną grupą okazał się rocznik 2006  
i 2007. Zawodnicy rywalizowali w sześciu 
kategoriach wiekowych. Każdy startujący 
otrzymał pamiątkowy medal oraz słodki 
upominek, a najlepsi w swoich katego-
riach nagradzeni zostali pucharami i dy-
plomami.  Tapi

Do rywalizacji stanęło dzie-
więć drużyn z Andry-
chowa, Katowic, Rudy  

Śląskiej, Pszczyny, Żor, Mikołowa i Ła-
zisk. Po ciekawych meczach elimina-

cyjnych, do grupy walczącej o miejsca 
na podium zakwalifikowały się ekipy  
MOSiR-u Łaziska Górne, MKS-u An-
drychów i UKS-u Centrum Pszczyna. 
Poziom spotkań finałowych mógł zado-

wolić nawet wybrednych, a dziewczęta 
pokazały, że wiedzą, na czym polega 
siatkówka. Najlepiej prezentowały się 
dziewczęta z MKS-u Andrychów i to one 
odebrały główne trofeum. Na drugim 
miejscu uplasowały się dziewczęta z Cen-
trum Pszyczna, a trzecie miejsce przy-
padło gospodyniom - ekipie MOSiR-u 
Łaziska Górne. W ekipie Jerzego Rybija 
zabrakło liderki, która w tym dniu wy-
pełniała obowiązki reprezentantki Śląska  
w tej kategorii wiekowej. Drużyna  
MOSiR-u Łaziska Górne grała w składzie: 
Katarzyna Szmatloch, Klaudia Pietrusz-
ka, Natalia Plutecka, Aleksandra Śrubarz, 
Julia Chrobasik, Martyna Rzeszutko (ka-
pitan), Olga Moroń, Patrycja Borowiec, 
Alicja Żołnieczko, Natalia Krzysztolik, 
Amelia Żymełka, Paulina Tabacka. Tapi

R E K L A M A

Igrzyska olimpijczyków przyszłości

Mikołów biegał z Polską

Gospodynie na „pudle”
u W łaziskiej hali MOSiR odbył się VII Międzywojewódzki 

Turniej Siatkarski Młodziczek o Puchar Dyrektora 
MOSiR-u Łaziska Górne. 
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Salon Pszczyna (Studzienice)
ul. Jaskółek 21, 
tel.: 32 326 39 90

Salon Tychy
ul. Katowicka 35, 
tel.: 32 326 22 80 do 87

https://www.facebook.com/witpolautopl/

@salon_witpol

Hyundai
TUCSON N Line.

Mikołów - Centrum:
• PSS Społem Zgoda, ul. K. Miarki 11
• Urząd Miejski, Rynek 16
• Biały Domek, Miarki 15
• Ognisko Pracy Pozaszkolnej, ul. Karola Miarki 9
• Salwator Park, Pl. Salwatorianów 1
• Tele Pizza, ul. Pszczyńska 6
• Galaxy, ul. Pszczyńska 7
• Gagalon, ul. Słoneczna 41
• Gagalon, ul. Konstytucji 3 Maja 15
• F.H.U Fabryka Słodkości, ul. Okrzei 29
• Redakcja „Naszej Gazety”, Rynek 18
• Starostwo Powiatowe, Żwirki i Wigury 4

Mikołów Bujaków:
• Sklep spożywczy Bujaków, ul. F. Górka 48 
• Sklep spożywczy Bujaków, ul. F. Górka 79

Mikołów - Kamionka:
• „MAZEW” ul. Plebiscytowa 123 
• Cukiernia-Piekarnia Janosz, ul. Katowicka 120
• PSS Społem, ul. Paprotek 7 
• Eko Bio Organic Centrum, ul. Kościuszki 61 

Mikołów - Śmiłowice:
• Sklep ABC „U Joli”, ul. Jesionowa 

Mikołów - Borowa Wieś
• Delikatesy Centrum, ul. Gliwicka 294
• Sklep Spożywczy „Od i Do”, ul. Równoległa 115
• Sklep Spożywczy „Od i Do”, ul. Strażacka 54

Mikołów Paniowy:
• Sklep Spożywczy, ul. Wolności 25

Mikołów Mokre:
• Sklep Wielobranżowy, ul. Zamkowa 11
• Sklep Spożywczy Jordek, ul. W. Polskiego 21

Łaziska Górne:
• Urząd Miejski, Plac Ratuszowy 1
• Hala MOSiR, ul. Ogrodowa 50
• Kopalnia „Bolesław Śmiały” 
• Delikatesy Centrum, ul. Wyszyńskiego 2

• Miejska Biblioteka Publiczna,  
ul. św. Jana Pawła II 1

• MOSiR, ul. Ogrodowa 50
• ABC, ul. św. Jana Pawła II 4a
• Mandarin, ul. Kościelna 2 
• My Center, ul. Orzeska 5 
• Sklep Kurpas Farby, ul. Wąska 9
• Optica, ul. Barlickiego 1 
• Optica, ul. św. Jana Pawła II 4c 
• Sklep Zielarski Ewa Jegla, ul. Wąska 4 
• Sklep Tekstylny, ul. Barlickiego 3 
• Sklep Irena, ul. Dworcowa 49
• Sklep Społem, ul. Górnośląska 5
• Gagalon, ul. Orzeska 9 
• Gagalon, ul. Powstańców Śl. 13 
• Sklep ABC po sąsiedzku, ul. Kopalniana 33
• Skład opału Best Trans, ul. Cieszyńska 48a,
• Kiosk przy kopalni „Bolesław Śmiały”

Wyry:
• Urząd Gminy, ul. Główna 133
• Instalator, ul. Pszczyńska 20
• Iśka, sklep wielobranżowy, ul. Główna 91
• Sklep Rabat, ul. Główna 109
• Pawilon Handlowy, ul. Główna 58
• Miejska Biblioteka Publiczna, ul. Główna 58
• Piekarnia „Garus”, ul. Główna 56
• Sklep spożywczy „Armac”, ul. Główna 103
• Sklep spożywczy „Jumo”, ul. Pszczyńska 155
• Centrum Ogrodu, ul. Spokojna 2

Gostyń:
• Delikatesy „Spożywczok”, ul. Pszczyńska 347
• Dom Kultury, ul. Pszczyńska 366
• Miejska Biblioteka Publiczna, ul. Pszczyńska 372
• Piekarnia „Tradycja”, ul. Rybnicka 1
• Sklep wielobranżowy, ul. Rybnicka 141

Orzesze:
• Urząd Miasta, ul. Świętego Wawrzyńca 21

• Sklep Zoologiczny, ul. Mikołowska 2 
• Stacja Diagneo, ul. Mikołowska 92 
• Sklep ABC, ul. Słowiańska 26
• Sklep Lewiatan, ul. Mikołowska 158 
• Sklep „Emilia” „Od i Do”, ul. Mikołowska 205
• Sklep Lewiatan, Rynek 22
• ATN, ul. Krasickiego 10 
• Sekobud, ul. Rybnicka 17
• Gagalon, ul. Rybnicka 83
• Sklep spożywczo-warzywny, ul. Rybnicka 98
• Elport, ul. Rybnicka 105a 
• Piekarnia - Cafe Bar Jan Szmajduch,  

ul. Rybnicka 111
• Sklep spożywczy, ul. Żorska 124
• Pierogarnie „Miraż”, ul. Żorska 172
• Sklep monopolowy, ul. Długosza 31 
• Sklep spożywczy ABC, ul. Długosza 37
• Sklep spożywczy, ul. Akacjowa 52
• Sklep spożywczy, ul. Chrobrego 65
• Sklep spożywczy „Od i Do”, ul. Katowicka 1
• PHU Dax, ul. Katowicka 24
• Sklep spożywczy, ul. Katowicka 31
• Sklep spożywczy, ul. Katowicka 45
• Alior Bank - Placówka Partnerska, ul. Rybnicka 1
• Zajazd Kasztelański, ul. Piastowska 29

Ornontowice:
• Urząd Gminy, ul. Zwycięstwa 26a
• Piekarnia Ciastkarnia, ul. Orzeska 90
• Delikatesy Centrum, ul. Orzeska 17
• Sklep Spożywczo-Przemysłowy, ul. Zwycięstwa 1
• Apteka Nova, ul. Klasztorna 3
• P.H. Anatol, ul. Zwycięstwa 2a
• Sklep Lewiatan, ul. Zwycięstwa 210b
• Sklep Ogólnospożywczy, ul. Zwycięstwa 194

Paniówki:
• Cukiernia Gatner, ul. Karola Darwina 6 
• Delikatesy FOX, ul. Swobody 1a

Tu dostaniesz „Naszą Gazetę”
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Wśród osób, które do końca maja nadeślą prawidłowe rozwiązanie krzyżówki 
rozlosujemy nagrody książkowe. Laureatem poprzedniej krzyżówki jest Maria 
Adamska z Orzesza, nagrodę wyślemy pocztą. Gratulujemy!

Krzyżówka

!


